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ارائه مشاوره در خصوص راهکارهای سازمانی شبکه
تامین تجهیزات مختلف شبکه 

طراحی شبکه و دیتاسنتر مطابق با استانداردهای بین المللی
ارائه خدمات اینترنت پر سرعت به صورت ارائه خدمات پهنای باند wireless و 

خدمات تکمیلی آن

اینترنت فقط

شماره تماس:    ۷۴۴۹۶ ۰۲۱    -    ۳۵۶۹ ۰۲۶

روزنامه اقتصادی - ورزشی
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۷

همزمان با هفته دولت

پروازهای مسافری از فرودگاه 
بین المللی پیام آغاز می شود

۲
هوای فوتبال گیلان ابری تر از همیشه

مراقب باشید سپیدرود
»تیره بخت« نشود! 

۵
تیم ملی جوانان ایران با پیروزی برابر نیوزلند 

جهانی می شوند

ماموریت »ممکن«!
۴

چند سطری برای معاون خدمات شهر شهرداری کرج

ما هم می گوییم:
آیا وقت رفتن نیست؟!

۳

»دنیای هوادار« از جدی شدن خطرهای بحران منابع حیاتی و انرژی
گزارش می دهد

بحران آب یا سراب خوش خیالی! 

اصل مبنایی، وجود علاقه ذاتی و خلاقیت
 در این حرفه است

با فرا رسیدن روز خبرنگار، »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده 
یادها ناصر احمدپور  و عباس عبدالملکی دو پیشکسوت بزرگ 

مطبوعات ورزشی کشور را گرامی می دارد

روز خبرنگار

 مبارک
17 مرداد

یاد شهدای فرهنگ و رسانه
به ویژه شهید مهدی صارمی،

شهید سیدمرتضی آوینی
و شهید محمود ایل بیگی

را گرامی می داریم

پایگاه خبری تحلیلی

رستاخیز خبر
www.rastakhiznews.ir

@ Rastakhiznews

طور  به  خوب  خبرنگار  یک   - تیموری  مهرداد 
قطع باید دارای چهارچوب های حرفه ای باشد که 
جزییات آن در کتاب های متعدد بر شمرده شده 
است البته شاید کمی دور از ذهن به نظر برسد اما 
این یک نظر شخصی است که بر اساس آن من 
معتقدم فارغ از همه تئوری ها و تعاریفی که در 
مورد یک خبرنگار مطرح می شود، او باید همچون 
حرفه های دیگر به طور ژنتیک و ذاتی دارای جوهره 

و جنم و خلاقیت در این کار باشد.
نمی  دیگران  که  نیست  آن  معنای  به  این  البته 
توانند وارد حرفه خبرنگاری شوند، بلکه برای یک 
خبرنگار خوب و ممتاز شدن، به عقیده من، وجود 
این جوهره لازم و ضروری است، منظورم این است 
که خبرنگاری هم نظیر دیگر حرفه ها نیازمند عشق 
و علاقه ذاتی است، برای مثال می توان گفت: ما 
اکنون دکتر، مهندس، نجار، مکانیک و ... زیاد داریم 
اما واقعیت این است که شمار افراد خوب و ممتاز در 

هر حرفه ای به طور معمول کم است.
برای توضیح بیشتر می توانم بگویم که ویژگی 
های شخصی بسیار مهم است، چون اگر دقت 

کرده باشید از همان ابتدای تحصیل در کلاس 
های ابتدایی، تفاوتی پر رنگی بین دانش آموزان 
وجود دارد و اگر استثناها را در نظر نگیریم، یکی 
بنابراین  ادبیات،  دیگری  و  است  ریاضی  عاشق 
حرفه  در  است  ممکن  کمتر  ریاضی  مغز  یک 
خبرنگاری موفق شود، چون یک خبرنگار برای 
انتقال گزارش یک رویداد بیشتر به کلمه و لغت 
و رعایت دستور زبان نیاز دارد تا حل معادله چند 

مجهولی.
بنابراین اگر این ویژگی ذاتی و ژنتیکی وجود داشته 
باشد، بقیه ویژگی ها از ظاهر آراسته گرفته تا بیان 
خوش و روابط عمومی قوی، رعایت اصول کاری و 
قواعد خبر و گزارش نویسی و ... همگی در زمره 
مسایل اکتسابی قرار می گیرند و می توان آن ها را 

با آموزش و مطالعه به دست آورد.
از سوی دیگر، حرفه خبرنگاری هم یک علم به تمام 
معناست و در دانشگاه ها تدریس می شود، از طرفی 
اغراق نیست که درباره جزییات و کلیات این علم 
تاکنون به قدری تحقیق و پژوهش شده و کتاب 
ها و حتی فیلم و تصویرهایی تهیه و منتشر شده 

است که شاید حتی با علم مثلا پزشکی برابری کند.
بر این اساس، اینکه یک خبرنگار باید امانت دار، 
کافی،  مطالعه  کاری،  وجدان  دارای  رو،  خوش 
اطلاعات به روز، تسلط بر تئوری های علم خبر و 
خبرنگاری از جمله عناصر و ارزش های خبری، 
با  تصویرگری  توان  نویسی،  گزارش  های  ویژگی 
کلمات، کوتاه نویسی، گذراندن دوره های مقدماتی 
و عالی این علم و ... باشد، همه اینها ویژگی هایی 
با  باید  برای یک خبرنگار خوب شدن،  است که 

تلاش و کوشش مستمر کسب شود.
با یک جستجوی ساده  به نظر می رسد  اکنون 
در اینترنت، فهرستی از ویژگی های یک خبرنگار 
بنابراین علاوه  خوب را می توان به دست آورد، 
بر اصلی ترین ملاک ومعیار یعنی جوهره و جنم 
براین  تجربه شخصی  یک  عنوان  به  خبرنگاری، 
عقیده ام که قرار گرفتن در کنار بزرگان این حرفه 
و علم  و شاگردی آنان در میدان عمل، بی تردید 
بسیار سازنده و کمک کننده است و می تواند زمان 
را برای رسیدن به مرحله یک خبرنگار خوب شدن 

را کوتاه کند.

زیر ذره بین

با یادداشت هایی از:
n جمشید حمیدی
n مهرداد تیموری

n محمدرضا کاظمی
n احمد شاهوند

n توحید وانشانی
n مهدی تیموری

n کیانا شادرو
n محمدحسین سیفی

۳ ویژه روز خبرنگار



۲
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مراسم روز خبرنگار با حضور معاون استاندار 
از  جمعی  و  کرج  شهرستان  ویژه  فرماندار  و 
مسئولان و اهالی عرصه رسانه در تالار اسپیدا 

کرج برگزار شد.
روابط  از  نقل  به  هوادار  دنیای  گزارش  به 
کرج،   شهرستان  ویژه  فرمانداری  عمومی 
عصر دوشنبه، در آستانه فرارسیدن هفدهم 
مردادماه و سالروز گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای عرصه رسانه، آیین تجلیل و قدردانی 
از خبرنگاران فعال در حوزه شهرستان کرج با 
بخشدار  معاونان،  حضور »سیروس شفقی«، 
امور رسانه ای استاندار،  مرکزی کرج، مشاور 
مدیرکل  البرز،  استاندار  حوزه  مدیرکل 
اهالی  از  و جمعی  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 

رسانه در تالار اسپیدا برگزار شد.

گرفته  نشانه  را  مردم  معیشت  دشمن 
است، رسانه ها جامعه را آگاه سازند

روز  در جشن  ویژه شهرستان کرج  فرماندار 
خدمت  دوران  ماندگارترین  گفت:  خبرنگار 
کرده ام  تجربه  رسانه ها  با  تعامل  در  را  خود 
برای حوزه رسانه و روابط  اهمیت ویژه ای  و 
عمومی قائل هستم، تا اکنون نیز با فعال سازی 
تا  است  شده  سعی  کرج  فرمانداری  پورتال 
نواقص موجود برطرف و زمینه تعامل هر چه 

بیشتر با رسانه ها فراهم شود.
شفقی با بیان اینکه تلاش های فعالان عرصه 
دیده  خاص  روز  یک  به  محدود  تنها  رسانه 

یک ساله  تلاش های  از  قدردانی  با  نمی شود؛ 
خبرنگاران گفت: امروز در شرایط سختی از 
جهت جنگ اقتصادی دشمن که به نوعی به 

کشورمان تحمیل  شده هستیم.
اینکه  بیان  با  کرج  شهرستان  ویژه  فرماندار 
دشمن معیشت مردم را هدف قرار داده است 
افرادی  تصریح کرد: در کنار مرزهای کشور 
سازماندهی و آموزش داده  شده اند تا بتوانند 
ضربه ای که طراحی شده را به اجرا بگذارند که 
در این شرایط تنها آگاهی بخشی که همانا 
است می تواند  رسانه ها  اصلی  ذات  و  رسالت 

توطئه های دشمنان را نقش بر آب سازد.
وضعیتی  چنین  در  کرد:  بیان  شفقی 
جمهوری  نظام  خدمات  از  آگاهی رسانی 
بزرگ نمایی های  قبال  در  دولت  و  اسلامی 
اجرا  به  باید  که  است  استراتژی  دشمنان 

گذاشته شود. 
معاون استاندار افزود: با اتحاد و همدلی به ویژه 
که  است  صحیح  اطلاع رسانی  و  آگاه سازی 

می توانیم بر توطئه دشمن فائق شویم.

نشاط و امید لازمه کشور است
وی امید را منشأ پویایی جامعه دانست و بیان 
کرد: باید در کنار یکدیگر با هر سلایقی که 
وجود دارد باید زمینه  نشاط و امید را که لازمه 
کشور است رقم بزنیم، چراکه اگر امید جامعه 
کم رنگ باشد نتیجه مطلوبی را  از زحمات ما 

به جای نخواهد گذاشت.

یکی از ملاک های ارزیابی مدیران تعامل و 
همراهی با خبرنگاران است 

فرماندار کرج در بخش دیگری با اشاره به احیاء 
بدنه و ساختار روابط عمومی فرمانداری کرج به 
تحلیلی از آمار خبرهای منتشرشده در پورتال 
پرداخت  اخیر  ماه  یک  طی  کرج  فرمانداری 
است  مدت سعی شده  این  در  کرد:  اعلام  و 
که نقایص بخش روابط عمومی را با حمایت 
 ۷ در  به نحوی  که  سازیم  برطرف  رسانه ها 
ماه اخیر نزدیک به ۳۰۰ خبر در این پورتال 
اطلاع رسانی منتشر شد اما طبق ارزیابی های 
ماه  از خبرهای منتشرشده، در یک  تحلیلی 
اخیر تعداد ۸۰ خبر در سایت فرمانداری کرج 

منتشرشده است.
اهمیت  اینکه  بر  تأکید  با  استاندار  معاون 
ویژه ای برای حوزه رسانه و روابط عمومی قائل 
هستم، گفت: به این جهت سعی می شود تا 
توانمندی ها را بیشتر کرده و به موازات آن از 
ظرفیت و توانمندی های رسانه ها نیز بهره مند 

شویم.
 فرماندار کرج همچنین با تأکید بر لزوم تقویت 
ارتباط مدیران با رسانه ها تصریح کرد: یکی از 
ملاک های ارزیابی مدیران نیز تعامل و همراهی 
با خبرنگاران است. در تمامی جلسات نیز تأکید 
داشته ام که مدیران عملکرد خود را به رسانه ها 

اطلاع رسانی کنند.
وی در پایان اظهار امیدواری کرد تا روز به روز 
شاهد تعامل بیشتر با اهالی رسانه در جهت 

تحقق اهداف و خدمت رسانی به مردم باشیم.
خبرنگاران،  کرج،  خبرنگار  روز  مراسم  در 
و  خبرگزاری ها  مدیران  خبری،  عکاسان 
مطبوعات فعال توسط فرماندار کرج و جمعی 

از معاونان مورد تجلیل قرار گرفتند.
برش کیک مراسم روز خبرنگار، تجلیل ویژه 
از رسانه ها، طرح دغدغه ها و مطالبات صنفی 
خبرنگاران و  ثبت لحظات ماندگار در جمع 
اهالی خبر، رسانه و مطبوعات بخشی از جشن 

روز خبرنگار در کرج را به خود اختصاص داد.

به مناسبت فرا رسیدن روز خبرنگار

آیین تجلیل از خبرنگاران 
شهرستان کرج برگزار شد

فرماندار نظرآباد از معدوم سازی سه تن تخم مرغ فاسد 
در این شهرستان خبر داد.

محمدرضا فلاح نژاد از معدوم سازی سه تن تخم مرغ 
اظهار کرد: ۱۵۰  و  داد  این شهرستان خبر  در  فاسد 
کارتن تخم مرغ به دلیل شرایط نگهداری نامناسب فاسد 
شده بود که با حکم قضایی و با حضور کارشناسان اداره 

دامپزشکی شهرستان معدوم شد.
وی در ادامه با اشاره به گرمای هوا، از تشدید نظارت 
بر واحدهای عرضه کننده مواد خام دامی در شهرستان 
نظرآباد خبر داد و افزود: با توجه به اینکه فسادپذیری 
تخم مرغ بالا می باشد، از شهروندان می خواهیم از خرید 

تخم مرغ از مراکز غیرمجاز خودداری کنند و همچنین 
در هنگام خرید به تاریخ تولید و انقضاء و همچنین نحوه 

نگهداری از آن توجه کنند.
فرماندار نظرآباد در بخش دیگری از تشدید نظارت و 
بازرسی اتاق اصناف بر اتحادیه ها و واحدهای صنفی خبر 
داد و تأکید کرد: با احتکار و قاچاق کالا به صورت جدی 

مبارزه می شود.
مقابله  با گران فروشی  اینکه  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
تا در صورت مشاهده  از شهروندان خواست  می شود، 
احتکار و گران فروشی، موضوع را به واحد بازرسی اتاق 

اصناف اطلاع دهند.

سه تن تخم مرغ فاسد در نظرآباد معدوم شد

داخلی  امور  و  شوراها  کمیسیون  رئیس 
مجلس شورای اسلامی گفت که مسافربری 
شدن فرودگاه پیام با مشکلاتی مواجه است 
که با هدف به سرانجام رساندن آن، پیگیری 

می شود.
روند  از  بازدید  در  کولیوند  محمدجواد 
پیام  بین المللی  فرودگاه  شدن  مسافربری 
دفن  و  دسترسی  راه های  آب،  برق،  افزود: 
زباله در حلقه دره از مشکلات پیام است که 

پیگیری می شوند.
وی اضافه کرد: با پیگیری و رفع این مشکلات، 
امیدواریم که به زودی پروازهای مسافری از 

فرودگاه بین المللی پیام آغاز شود.
مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی نیز در این بازدید ضمن تقدیر 
و مجموعه  ارتباطات  وزیر  از مساعدت های 
پیام برای راه اندازی بخش مسافری فرودگاه 
پیام گفت: عملکردها در مجموعه پیام برای 
تحقق روند مسافربری شدن پیام که آرزوی 
دیرینه مردم این استان است به خوبی در حال 

پیشرفت است.

فرودگاه  مسافری  بخش  راه اندازی 
بین المللی پیام  در هفته  دولت 

عزیز اکبریان با اشاره به مسافربری شدن پیام 

در آینده نزدیک اظهار داشت: پیشنهاد ما به 
استاندار البرز این است که یک تیم را مشخص 
تا ضمن کار شبانه روزی تلاش کنند در هفته 
دولت بخش مسافری فرودگاه بین المللی پیام 

با حداقل مشکلات راه اندازی شود.

تجهیز فرودگاه پیام با شاخص های کیفی 
بین   المللی

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی پیام البرز 
نیز با اشاره به راه اندازی بخش مسافری این 
امسال گفت: تجهیز  تا شهریورماه  فرودگاه 
با شاخص های کیفی  این مجموعه مطابق 

بین المللی انجام شده است.
 ۵ مجموع  در  اینکه  بیان  با  زرندی  سعید 
میلیون نفر در استان های البرز، قزوین و تهران 
از مسافربری شدن پیام منتفع می شوند، اظهار 
داشت: با اجرایی شدن این پروژه عظیم ملی 
سهم غرب استان تهران حدود یک میلیون و 
۷۰۰ هزار نفر و بقیه سهم استان های البرز و 

قزوین است.
ظرفیت های  فرودگاه  این  کرد:  اضافه  وی 
زیادی دارد و از زیرساخت مطلوبی برخوردار 
است، طول باند فرودگاه 42۰۰ متر بوده و 
به دلیل باری بودن فرودگاه، باند آن بسیار 
مستحکم است از طرفی با توجه به خواسته 

مردم مبنی بر مسافری شدن فرودگاه پیام این 
امر با موافقت وزارت ارتباطات در دستور کار 

قرار گرفت.

مسافربری  برای  استاندارد  ابلاغ 280  
شدن »پیام«

زرندی گفت: حوزه فرودگاهی استانداردهای 
شاخص های  از  که  دارد  پیچیده ای  بسیار 
بین المللی تبعیت می کند به نحوی که برای 
مسافری شدن فرودگاه پیام 2۸۰ استاندارد 
و تغییر ابلاغ شد که عمده آن ها انجام شده 
و در شهریورماه فرودگاه به مرحله مسافری 

خواهد رسید.
وی ادامه داد: بر اساس تقسیم کاری مقرر شد 
که مسئولان استانی نیز در کنار این پروژه 
ملی باشند، بخش بسیار بزرگی از تعهدات 

راه های  نگران  اما  است  شده  انجام  پیام 
دسترسی به فرودگاه پیام هستیم؛ هر چند 
استاندار البرز نیز بر رفع این مشکل تأکید 

بسیار زیادی داشتند.

عدم بهره برداری از ظرفیت های منطقه 
ویژه اقتصادی پیام

زرندی در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به ظرفیت های منطقه ویژه اقتصادی 
این  ظرفیت های  از  داشت:  اظهار  پیام 
منطقه، با توجه به قدمتی که دارد استفاده 
با جدیت  به همین دلیل و  مطلوبی نشده 
بحث پروازهای باری که تعطیل شده بود را 
از سال 94 دوباره فعال کردیم که هم اینک 
و  به تجار  را  به صورت منظم خدمات خود 

تولیدکنندگان ارائه می دهد.

همزمان با هفته دولت

پروازهای مسافری از فرودگاه 
بین المللی پیام آغاز می شود

واگذاری دبیری ستاد هفته پژوهش و 
فناوری البرز به دانشگاه خوارزمی

معاون امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری البرز در نشست 
کارگروه تخصصی آموزش و پژوهش، فناوری و نوآوری استان 
با تأکید بر وجود امکانات و تجهیزات لازم در دانشگاه خوارزمی 
در زمینه های علمی و پژوهشی  اعلام کرد این واحد به عنوان 

دبیرخانه ستاد استانی هفته پژوهش انتخاب شد.
 عباد الله کامکار در نشست کارگروه تخصصی آموزش و پژوهش، 
فناوری و نوآوری استان،  اظهار داشت:  پیش از هر نشست باید 
محور و شاخص ها مشخص شود تا بتوان به طور تخصصی مسائل 
را مورد بررسی قرارداد؛ به عنوان  مثال برنامه های امسال باید به طور 
کامل در این حوزه مشخص شود تا کارگروه بتواند در تحقق ایده ها 

موفق باشد.
وی افزود: باید بتوانیم تمامی دستگاه های اجرایی استان را در کار 
سهیم کنیم و از ظرفیت های موجود در بخش آموزش، پژوهش و 

فناوری و نوآوری استفاده کنیم.
کامکار گفت: مقرر شد مطالعات پژوهشی بر مبنای اعتبار پژوهشی 
قانون برنامه و بودجه 9۷ در دستگاه های اجرایی توسط کمیته های 
اولویت های  بندی  جمع  و  گیرد  قرار  مطالعه  مورد  بخش  زیر 
برنامه ریزی و  بررسی و در شورای  پژوهشی در کارگروه اصلی 

توسعه استان مصوب شود.
وی برای عملیاتی شدن اهداف این کارگروه، استخراج اولویت های 
تحقیقاتی دستگاه های اجرایی، شفاف شدن وضعیت هزینه کرد 
اعتبارات پژوهشی سازمان ها، شناسایی مزایای نسبی استان برای 
انجام پژوهش های کاربردی، تدوین سند آمایش علم و فناوری 

استان، و ایجاد کمیته های تخصصی را یاد آور شد. 

مدیر حمل ونقل جاده ای البرز خبر داد:
استفاده از دیوارچینی به جای 

گاردریل در محور چالوس
مدیرکل حمل  و نقل جاده ای استان البرز از استفاده از دیوارچینی 

به جای گاردریل در محور کرج - چالوس خبر داد.
مهرداد جهانی در جلسه کمیسیون ایمنی و سوانح استان البرز که 
در سالن میلاد کرج برگزار شد، با بیان اینکه 9.۵ درصد تردد در 
محورهای استان مربوط به وسایل نقلیه سنگین است، اظهار کرد:  

با افزایش ۵.۳ درصدی تردد ها در سال گذشته مواجه بودیم.
وی در ادامه با بیان اینکه در مدارس حاشیه راه ها اقدامات آموزشی 
انجام شده است، تاکید کرد: خوشبختانه پلیس در راستای اجرای 

طرح ایمنی راه ها همکاری و همراهی های لازم را دارد.
مدیرکل حمل  و نقل جاده ای استان البرز از کاهش چشمگیر 
فوتی موتورسواران در محورهای مواصلاتی استان خبر داد و 
گفت: اقدام برای کاهش آمار فوتی عابرین پیاده و موتورسواران به 

صورت ویژه در دستور کار قرار دارد.
وی با اشاره به استفاده دیوارچینی به جای گارد ریل در محور کرج 
- چالوس، گفت: همچنین شانه سازی جاده چالوس و خط کشی 
و آشکارسازی محور، لکه گیری و بازسازی محورهای استان از 

جمله اقدامات در حال انجام این اداره است.

سارق حرفه ای به دام پلیس نظرآباد افتاد

کشف 3۵00 متر کابل فشارقوی
شناسایی سارق حرفه ای در نظرآباد، کشف سه هزار و ۵۰۰ 
متر کابل برق فشارقوی در فردیس و دستگیری سارق دام ها 

در ساوجبلاغ ازجمله خبرهای مهم انتظامی استان البرز است.
سردار سید جعفر حسینی اظهار کرد: در پی وقوع چندین فقره 
سرقت احشام در منطقه »کهریزک« ساوجبلاغ، پیگیری موضوع 

در دستور کار مأموران پلیس آگاهی این شهرستان قرار گرفت.
وی ادامه داد: مأموران با انجام اقدامات پلیسی و بررسی تصاویر 
دوربین های مداربسته محل های وقوع سرقت رد سه سارق که 
در اواخر شب با تخریب دیوار دامداری ها اقدام به سرقت دام ها 

می کردند را شناسایی کردند.
سردار حسینی تصریح کرد: مخفیگاه هر سه متهم در روستاهای 
اطراف ساوجبلاغ شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی در یک 
اقدام غافلگیرانه دستگیر و در بازجویی های تکمیلی مأموران، به 

2۰۰ فقره سرقت از دامداری ها اعتراف کردند.
وی با بیان این که ارزش تقریبی احشام کشف  شده بالغ  بر دو 
میلیارد و ۷2۰ میلیون ریال برآورد شده است، گفت: متهمان 
پس از تشکیل پروژه برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع 

قضائی شدند.

اعتراف به 1۴ فقره سرقت از امکان خصوصی
همچنین سرهنگ علی سلیمانی فرمانده انتظامی نظرآباد از 
دستگیری سارق حرفه ای و کشف ۱4 فقره سرقت از اماکن 
خصوصی در نظرآباد خبر داد و اظهار کرد: در پی وقوع چندین 
فقره سرقت از اماکن خصوصی در منطقه »تنکمان« نظرآباد، 
موضوع به صورت ویژه در دستور کار مأموران پاسگاه تنکمان قرار 

گرفت.
وی ادامه داد: پس از تحقیق و بررسی های صورت گرفته توسط 
پلیس، مخفیگاه سارق شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی در 

یک عملیات غافلگیرانه دستگیر شد.
اولیه  بازجویی های  در  متهم  کرد:  تأکید  سلیمانی  سرهنگ 
مأموران منکر هرگونه جرمی شد اما در نهایت در مواجهه با 
مدارک و مستندات موجود به  ناچار لب به اعتراف گشوده و به 

۱4 فقره سرقت از اماکن خصوصی اعتراف کرد.
فرمانده انتظامی نظرآباد در پایان گفت: متهم به منظور سیر 

مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد.

کشف 3۵00 متر کابل برق فشارقوی در فردیس
سرهنگ بیژن جنتی فرمانده انتظامی فردیس نیز از کشف ۳ 
هزار و ۵۰۰ متر کابل فشارقوی برق در این شهرستان خبر داد و 
تصریح کرد: در راستای اجرای طرح مبارزه با خریدوفروش اموال 
سرقتی، مأموران انتظامی در قالب چندین گروه عملیاتی از تعداد 

۳9 باب مغازه ضایعات فروشی بازدید کردند.
وی افزود: درنتیجه اجرای این طرح تعداد ۶۵ حلقه لاستیک 
کولر، ۷۵۰  دینام  عدد  رینگ خودرو، ۵۰  حلقه  خودرو، 2۰ 
کیلوگرم سیم فشارقوی برق، ۳ هزار ۵۰۰ متر کابل فشارقوی 
برق و همچنین یک عدد تابلوی فشارقوی برق سرقتی کشف 

شد.
فرمانده انتظامی شهرستان فردیس در پایان ضمن هشدار به 
خریداران و فروشندگان اموال سرقتی، تأکید کرد که اجرای این 

طرح ها همچنان با قوت و شدت ادامه خواهد داشت.

خبر اخبار کوتاه 

امروز را از خودمان برای 
شما می نویسیم

برای  نویسیم،  می  سال  روز  هر 
بخوانند  تا  مردم،  برای  مخاطب، 
رویدادهای  و  اتفاقات  از  بدانند  و 
پیرامونشان. سعی می کنیم چیزی 
از قلم نیافتد. سعی می کنیم هر 
آنچه که هست را به شما منتقل 
کنیم. اینکه به چه میزان تاکنون 
موفق بوده ایم و به بیراهه نرفته ایم 
را شما باید قضاوت کنید، که امیدواریم حداقل رضایت شما را 

تاکنون کسب کرده باشیم. 
اما وظیفه ما خبرنگاران تنها انتقال اخبار به مردم نیست! وظیفه 
داریم زبان مردم هم باشیم. وظیفه داریم بگوییم امروز جامعه ما 
به چه نیاز دارد، جامعه ما چه مشکلاتی دارد، شاید مدیری آگاه 
شود و گامی بردارد. گامی برای اصلاح گامی برای جبران، جبران 
اشتباهات! تلاش برای رفع نیازها، برای اجرای مطالبات عمومی، 

برای رسیدن به خواست مردم.
اینکه چقدر موفق بوده ایم را باز هم باید شما مخاطبان قضاوت 
کنید، البته با در نظر گرفتن این که ما می گوییم ولی انگار برخی 
نمی خواهند بشنوند! اگر می شنوند نمی خواهند توجه کنند! یا 
توجه هم می کنند توان انجام کاری را ندارند! »خوب می دانید 

چه کسانی خطاب این چند جمله هستند«.
با این همه امیدمان برای نوشتن به شماست، چون نباشید 
به ما هم نیازی نیست! مخاطب همه چیز یک رسانه است و 
امروز که ۱۷ مرداد دوباره فرا رسیده است باز هم برای شما 
می نویسیم. شاید در این شماره بیشتر از خودمان گفته ایم 
ولی باز هم از خودمان برای شما گفته ایم نه آنها که نمی 
شنوند یا توجه نمی کنند یا کاری از دستشان بر نمی آید! 

اصلا چه اهمیتی دارند؟! 
می نویسیم از مشکلاتمان، مشکلاتی که بخش عمده ای از آن 
به همین گروه ناشنوا بر می گردد! می نویسیم از قیمت نجومی 
کاغذ، می نویسیم از افزایش قیمت زینک، می نویسیم مشکلات  
معیشت، از چرخه اقتصادی ناقص مطبوعات، از مسکن، امینت 
شغلی به کنار می نویسیم از مشکل بیمه و نبود ضمانتی برای 
آینده! می نویسیم از شکایت..! شاید بیشتر نباید نوشت از ترس 

همین مورد قبل...!
اما می نویسیم از سختی ها، از هیجان ها، از استرس ها، از 
عشق..، عشقی به نوشتن، عشقی به خدمت و اصلاح جامعه. 
همه و همه فقط برای مخاطب نیست! راستش برای خودمان هم 
هست. چون عاشقیم. عاشق خبر، عاشق روزنامه، عاشق قلم. پی 
می نویسیم استوارتر و با انگیزه تر با همه مشکلات. پس اجازه 

دهید امروز را از خودمان برای شما بنویسیم.

سرمقاله

استان  پزشکی  های  فوریت  مرکز  رئیس 
البرز اعلام کرد که بر اثر فرود اضطراری 
یک فروند هواپیمای آموزشی در این استان 

2 سرنشین آن مصدوم شدند.
دکتر مهرداد بابایی اظهارداشت: این فرود 
اضطراری ساعت ۱2:۱۵ ظهر سه شنبه در 
روستای کوشک زر شهرستان ساوجبلاغ 
به مرکز فوریت های پزشکی استان البرز 
نیروهای  بلافاصله  که  شده  داده  اطلاع 

امدادی به محل حادثه اعزام شدند.

این مسئول خاطر نشان کرد: خلبان مرد 
ساله   ۵۸ خانم  و  هواپیما  این  ساله   2۸
سطحی  آسیب  دچار  هواپیما  سرنشین 

شدند.
وی اظهارداشت: مصدومان حادثه پس از 
انجام اقدامات پیش درمانی توسط نیروهای 
امدادی به بیمارستان امام جعفر صادق )ع( 

هشتگرد ساوجبلاغ انتقال داده شدند.
وی اشاره ای به جزئیات بیشتر این خبر 

نکرد.

رئیس پلیس راه البرز از شناسایی ۱۶ نقطه 
در  چالوس   - کرج  جاده  در  حادثه خیز 

محدوده این استان خبر داد.
خبر  این  اعلام  با  گودرزی  رضا  سرهنگ 
افزود: عمده نقاط حادثه خیز در این محور در 

محدوده پیچ ها و ورودی های تونل ها است.
وی اضافه کرد: نصب تابلوهای هشداردهنده، 
مقاوم سازی دیواره تونل ها، ایمن سازی، نصب 
چراغ  نصب  پرحادثه،  نقاط  در  نیوجرسی 
چشمک زن، هم سطح سازی اختلاف سطح 

جاده و نصب روشنایی در نقاط کور ازجمله 
مواردی است که باید مد نظر قرار گیرد.

وی با تأکید بر اینکه راهکارهای ایمن سازی 
هرچه بیشتر در این محور مهم گردشگری 
یک ضرورت است خاطرنشان کرد که اصلاح 
نقاط حادثه خیز در کاهش تصادفات نقش به 
سزایی دارد. گودرزی افزود: برای پیشگیری از 
تصادفات، دوربین های کنترل سرعت و ثبت 
تخلفات در نقاط مختلف جاده کرج - چالوس 

نصب  شده است.

فرود اضطراری هواپیمای آموزشی
 در البرز 2 مصدوم داشت 

16  نقطه حادثه خیز در جاده 
کرج - چالوس شناسایی شد

پیشنهاد دنیای هوادار 
به مدیر عامل  محترم فرودگاه هما

فرودگاه پیام کرج را مرکز
عملیاتی »هما« کنید

پیدا  تحقق  مسئولان  وعده  اگر 
کند به زودی فرودگاه پیام کرج 
در  فعالیت  و  بعدی  تک  ازحالت 
و  شده  خارج  بار  حمل  زمینه 
مسافری  فرودگاه  یک  به  تبدیل 
با رعایت قابلیت های باری خود 

می شود.
بنا به اظهارات چندین وچند باره مسئولان، قرار است تا در 
شهریور ماه شاهد آغاز فعالیتهای فرودگاه پیام در زمینه حمل 

مسافر باشیم.
با  کشورمان  هوایی  نقل  و  در حمل  مثبت  و  موثر  اتفاقی 
از  پس  که  البرز  استان  در  ساکن  انبوه  جمعیت  به  توجه 
استان تهران، دومین استان پرجمعیت کشورمان محسوب 
در  مهم  اتفاق  یک  بروز  شاهد  گذشته  یکشنبه  شود.  می 
در  آن  کامل  که خبر  بودیم  نوردی کشورمان  هوا  صنعت 
تعداد  افزایش  به  باتوجه  حالا  شد.  منتشر  هوادار  دنیای 
هواپیماهای منطقه ای ATR درشرکت هواپیمایی »هما« 
به عنوان ایرلاین مادر در صنعت هوانوردی ایران و با توجه به 
تصمیمات قبلی مدیریت این ایرلاین مبنی بر توسعه شبکه 
های پروازی با ایجاد مراکز عملیاتی در چند نقطه از ایران، 
به  هما  سوی  از  کرج  پیام  فرودگاه  تا  کنیم  می  پیشنهاد 
عنوان مرکز عملیاتی انتخاب گردد و با استقرار چند فروند 
از هواپیماهای منطقه ای ATR در این فرودگاه، پروازهای 
داخلی هما از مبدا کرج به سایر مناطق پرتقاضا درحمل و 

نقل هوایی آغاز گردد.
جمعیت کرج متشکل از افراد مهاجری است که طی سالها 
از مناطق مختلف ایران به کرج مهاجرت کرده اما همچنان 
ارتباط خود را با زادگاهشان حفظ کرده و در این مسیر تردد 
دارند. ضمن آنکه اهالی کرج هم مانند همه ایرانیان علاقه 
مند به سفر وگردشگری هستند و در این راستا نیز همه روزه 
شاهد سفر تعداد زیادی از اهالی استان البرز به سایر نقاط 

کشور هستیم. 
کرج  در  »هما«  سوی  از  عملیاتی  منطقه  ایجاد  بنابراین 
اصفهان،  چون  مقاصدی  به  مختلف  پروازهای  برقراری  و 
تبریز،کرمانشاه، اهواز، مشهد، یزد و ... علاوه بر آنکه رفاه و 
آسایش اهالی استان البرز را به همراه خواهد داشت، بازار هدف 

جدیدی را هم پیش روی مدیران هما قرار خواهد داد.

یادداشت

مهرداد فرشیدی

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز از ایجاد سه پدَ فرود بالگرد در 
محورهای مواصلاتی استان خبر داد.

آزادراه  بالگرد در محور چالوس،  از احداث سه پد فرود  ارتقایی  خسرو 
تهران - کرج و محور اشتهارد خبر داد و اظهار کرد: احداث این سه پد 

فرود بالگرد از مصوبات جلسه کمیسیون ایمنی حوادث استان البرز بود.
وی با اشاره به اینکه ایجاد پد فرود بالگرد باعث افزایش سرعت خدمات رسانی 
می شود، گفت: افزایش خدمات رسانی در محورهای مواصلاتی البرز نیازمند 

نگاه ویژه ستاد حمل ونقل کشور به این استان است.

سه پدَ فرود بالگرد در محورهای استان البرز ایجاد می شود

توحید  وانشانی
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محمدرضا احمدی نژاد شهردار کرج با اعلام اینکه به 
طور قطع نقد سازنده توسعه همه جانبه شهر را به 
دنبال خواهد داشت، گفت: هیچ یک از مدیران مدیریت 
شهری کرج نباید از خبرنگاری به واسطه نقد منصفانه و 

مخلصانه شکایت کند.

برای  میشه  نقدی  اگر  کرج  محترم  شهردار  پ.ن: 
پیشرفت شهر و در راستای سازندگی هست، امیدواریم 
شما از این نقدها استقبال کنید و مانع برخی مدیران 
شهری هم که به دنبال شکایت از خبرنگاران واقعی 

هستند،  شوید.

شهردار کرج: مدیران شهری به جای شکایت از خبرنگاران، پاسخگو باشند

ویژه

هفدهم مرداد ماه همه ساله به عنوان روز 
ساله  همه  و  است  شده  انتخاب  خبرنگار 
این روز شاهد هستیم که سازمان ها  در 
طول  در  معمولا  که  مختلف  ادارات  و 
خبرنگاران  از  هستند،  اخبار  کانون  سال 
و نمایندگان رسانه ای حوزه خبری خود 
قدردانی کرده و به نوعی زحمات یک ساله 

آن ها را ارج می گذارند.
پر  شغل  یک  خود  خودی  به  خبرنگاری 
استرس و پر مسئولیت است، به ویژه در حوزه 
های مرتبط با دولت و دولتمردان و به همین 
مدیران  که  است  این  انتظار  حداقل  دلیل 
دولتی و سازمان ها و دوایر وابسته به دولت 
نمایندگان  با  تعامل خبری سازنده  به فکر 

رسانه های خبری باشند.
 اما متاسفانه شاهد هستیم که بعضی یا 
بهتر بگوییم اندکی از مسئولان شاغل در 
این سازمان ها این گونه فکر نمی کنند و 
علاوه بر عدم همکاری خبری با نمایندگان 
رسانه ها که منجر به بی توجهی آنان به 
رسالت سنگین بر عهده خبرنگاران واگذار 
جویی  انتقام  فکر  به  مواردی  در  شده، 
جامعه  تلاش  پر  قشر  این  علیه  شخصی 

عمومی کشورمان هستند.
با ذکر چنین مقدمه ای می پردازیم به اصل 
ماجرا، یعنی شکایت بی دلیل یکی از مدیران 
اعضای  بهترین  از  یکی  علیه  کرج  شهری 
خانواده مطبوعاتی استان البرز آن هم درست 
در ایامی که از آن به عنوان روز خبرنگار یاد 

می شود اتفاق افتاده است.
خبرنگاران  از  یکی  بیگی«  ایل  »دانیال 
جوان وخوش نام و با آتیه و بدون حاشیه 
خانواده  از  که  البرز  استان  خبری  جامعه 
محترم شاهد نیز می باشد که در راستای 
مسئولیت خبری خود با توجه به مشکلات 
معاونت خدمات  بخش  در  که  ای  عدیده 
شهری شهرداری کرج وجود داشته است 
در تنظیم یک یادداشت یا مطلب خبری 
ایشان سئوال کرده است که )آیا وقت  از 

رفتن نیست؟(. 
اهداف  راستای  در  که  درج همین مطلب 
عام المنفعه ای بوده که همواره خبرنگاران 
به عنوان پل ارتباطی میان مردم و مسئولین 
به دنبال آن می باشند باعث شده که آقای 
هاست  سال  که  روستا«  مدیر  »حسن 
مسئولیت معاونت خدمات شهری شهرداری 
از  یکی  علیه  بر  دارد  عهده  بر  را  کرج 
خبرنگاران خوش نام و بدون حاشیه در جمع 
نمایندگان رسانه های گروهی استان البرز با 
عنوان نشر اکاذیب اقدام به طرح دعوی در 

دادسرا نماید! 
جالب آن که این شکایت از یک انتقاد در 
شرایطی صورت گرفته است که نماینده 
محترم ولی فقیه در استان البرز و امام 
جمعه کرج نیز نسبت به عملکرد این 

معاونت انتقاداتی را داشته است.
آنکه در شرایطی که دادستان  تر  جالب 
آقای شاکرمی  کرج جناب  مرکز  محترم 
معرفی  را چشم وگوش خود  خبرنگاران 
مطالب  در  تا  خواهد  می  آنها  از  و  کرده 
معضلات  و  مشکلات  تمام  به  منتشره 
موجود در استان اشاره کنند و حتی این 
جمله از ایشان به خوبی در ذهن ما نقش 
من  از  باید  خبرنگاران  که،  است  بسته 
مسئول هم انتقاد کنند تا مسئولان ضمن 
آگاهی از مشکلات موجود برای بر طرف 

کردن آنها چاره اندیشی کنند.
پیش  روز  چند  همین  بدانیم  است  جالب 
بود که خبری در پرتال اطلاع رسانی اداره 
کل دادگستری البرز مخابره شد که حکایت 
البرز از  از نارضایتی رئیس کل دادگستری 
به ویژه مشکلات موجود  مشکلات شهری 
در حوزه خدمات شهری بود. خبری که با 
عنوان هشدار جدی رئیس کل دادگستری به 

مدیران شهری منتشر شد!
نکته دیگر اینکه در دوره مسئولیت شورای 
پنجم به کرات انتقادات اعضای شورای شهر 
را در خصوص عملکرد آقای مدیرروستا شاهد 
بوده ایم که این هم نشان از مشکلات موجود 
در این حوزه است. مشکلاتی که نمایندگان 
مردم در پارلمان شهری سعی در طرح و رفع 

آن هستند.
در این شرایط است که متاسفانه معاون 
انگار  کرج  شهرداری  شهری  خدمات 
خبرنگار جوان  یک  از  تر  کوتاه  دیواری 
از  حجم  این  مقابل  در  و  نکرده  پیدا 
عالی  های  مقام  سوی  از  که  انتقادات 
استان و شهر کرج مطرح می شود تنها 
می  شاکی  نوشته  سطر  چند  جان  به 
حوزه  مشکلات  همه  مقصر  انگار  شود. 
ایام  کاری وی یک خبرنگار است تا در 
انتقاد گرفته  باد  به  را  روز خبرنگار وی 
و به عنوان نشر اکاذیب در دادسرا اقامه 

دعوی کند.
است که چرا  این  ما  این شرایط سوال  در 
یک مسئول به خود اجازه می دهد تا در پی 
یک انتقاد کوچک یا حتی یک سئوال که در 
جهت منافع مردم مطرح شده است و بخشی 
از وظایفش بوده  چنین اتهام سنگین و بی 
پایه و اساسی را متوجه یک خبرنگار جوان  

وبی حاشیه کند.
اگر شهامت و از خود گذشتگی شهدا به ویژه 
قلم شهید محمود صارمی,  شهدای عرصه 
ایل  محمود  شهید  آوینی،  مرتضی  شهید 
بیگی و.... نبود آیا فرصت قبول مسئولیت در 
شهرداری نصیب معاونت خدمات شهری کرج 
می شد تا بتواند حالا از موضع قدرت بر علیه 
یک خبرنگار به اتهام واهی )نشر اکاذیب( اقامه 

دعوی کند.
از  بسیاری  مسئولان  که  خبرنگار  روز  در 
سازمان ها و دوایر دولتی و ارگانی برای تقدیر 
از زحمات نمایندگان حوزه خبری سازمان 
خود برای آنان کارت دعوت ارسال کرده اند 
شهری  خدمات  معاونت  سوی  از  متاسفانه 
شهرداری کرج هم برای همکار مطبوعاتی 
ما احضاریه به دادسرا ارسال شده تا نشان 
دهد که تا چه اندازه برای خبرنگاران احترام و 

منزلت قائل هستند.
آقای مدیر روستا مچکریم که هدیه خوبی در 

روز خبرنگار به همکار ما دادید!

چند سطری برای معاون خدمات شهر شهرداری کرج

ما هم می گوییم:
آیا وقت رفتن نیست؟!

مهرداد تیموری

روز خبرنگار
روز تداعی دردها و رنج ها

بار دیگر روز خبرنگار شد و باز داغ 
یک درد کهنه تازه شد روزی که 
قلم به دستان را به یاد غم ها و 
شادی ها حاجی فیروزهای شب 
عید می اندازد »خانه ما اندورن ابر 

است  از بیرون آفتاب«.
خبرنگاری دوران ما عشق بود و  

شغل نبود و امروز یک حرفهه شد اما نقش و رنگ خود را از 
دست داد آن زمان دنبال اعتلای ورزش مملکت بودیم و مبارز 
پیکار با کژی ها و امروز دنبال یک لقمه نان که با خیلی چیزها 
در هم آمیخته است امروز هیچ ترتیب و آدابی در حرفه روزنامه 
نگاری نیست، دیگر دفاع از ایده آل ها و آرمان ها اولویت نیست 
جنجال و هیجان آفرینی های حتی کاذب  اصل شده است! 
۷۰-۸۰ خبرنگار به جام جهانی فوتبال رفتند و تاثیرگذار ترین 
عملکرد آنان ایجاد دعوا بین کی روش و برانکو و تلخ کردن 
شهد بازی های شجاعانه ملی پوشان و امروز نوبت بازی های 
جاکارتاست و سنگ و ترازویی وجود ندارد که سره را از ناسره 
تشخیص دهد. در این همهمه تر و خشک با هم می سوزند 
مکن سرزنش در این چمن به خودرویی چنان که پرورشم می 

دهند می رویم.
رویش مجدد دنیای مقدس خبرنگاری و ساختن پتانسیل 
نسل جوان و بسیار پر استعداد کنونی نیازمند یک انقلاب 
فرهنگی است نه از آن نوع انقلاب فرهنگی مرگ بر فلان و 
زنده باد بهمان! سال ها پیش در سفری به ژاپن از روزنامه 
آساهی دیدن کردم روزنامه ای که در دو نوبت صبح و عصر 
چاپ می شد و یازده میلیون تیراژ داشت! آنجا فهمیدم هر 
روزنامه  مدیر  و  از هشت سال مشاور  بعد  نگاری  روزنامه 
اختیار  در  را  خودش  تجربیات  تا  شود  می  جوان  نگاران 
نسل جوان تر بگذارد. اما اینجا هر که سال دیده شد باید 
از  باشد و چنین می شود که هرگز  قبر  به فکر سفارش 
بستر رسانه های ما اردشیر لارودی و پرویز زاهدی، حسین 
جباری و بیژن رفیعی و کاظم گیلانپور و داریوش جمالی 

رسد نکرده اند!
را  بیاییم نسل جوانان  تراژدی است  تکرار یک  روز خبرنگار 
بسازیم تا هیچ مسوول کاهل و هیچ مقام فاسدی از نگاه تیز بین 

و ملی نگر و متعهد آنان در امان نباشد.

سرشک از رخم پاک کردن چه حاصل
علاجی بکن کز دلم خون نیاید

یادداشت

22 سال با مطبوعات سینمایی
با  مطبوعات  دنیای  به  من  ورود 
نویسندگی در حوزه مورد علاقه ام 
»سینما« اواسط دهه هفتاد شمسی 
مسابقه  در  شرکت  خورد.  رقم 
نقدنویسی ماهنامه »گزارش فیلم« 
و برگزیده شدن از میان هفت هزار 
شرکت کننده و حضور در کارگاه نقد 

ده نفره ماهنامه در سال ۱۳۷۶ ماحصل آن مسابقه بود.
اولین نقد سینمایی ام که آبان سال ۱۳۷۶ در ماهنامه گزارش 
فیلم منتشر شد، فاصله دکه روزنامه فروشی تا خانه انگار روی 
ابرها بودم. خوشحالی ام درست مصداق دیالوگ میهن مشرقی 
در فیلم »شام آخر« بود: وقتی آدم حالش خوبه، متوجه نمی شه 
چقدر راه می ره. البته جیرانی این فیلم را چهار سال بعد ساخت!
بعدها با درگذشت مسعود بهاری نازنین، دبیر نقد ماهنامه، به 
مدت دو سال از نویسندگی دور بودم تا اینکه بار دیگر با نشریه 
کانون فیلم دانشکده فنی دانشگاه آزاد بار دیگر نویسندگی و 
فعالیت مطبوعاتی را از سر گرفتم. با پایان تحصیلات دانشگاهی، 
حمیدرضا اعتدال مهر اولین سایت سینمایی ایران را با عنوان 
»ایران اکتور« راه اندازی کرد و من هم به عنوان دبیر در کنار 

ایشان سایت را تا اواخر سال ۱۳۸۵ زنده نگه داشتیم.
حضور در جشنواره فیلم کوتاه موج که اردیبهشت ماه سال 
۱۳۸2 در کیش برگزار شد و آشنایی با چند وب لاگ نویس 
سینمایی، سنگ بنای اولین مجله سینمایی اینترنتی ایران 
گذاشت و مردادماه همان سال »سی نت« متولد شد که تا 
به امروز به عنوان قدیمی ترین سایت فعال سینمایی ایران 
همچنان به فعالیت خود ادامه می دهد. اولین نشریه آن لاین 
سینمایی را هم اواسط سال ۱99۰ در »سی نت« و با همین نام 
منتشر کردیم که منجر به انتشار اولین بولتن جشنواره فیلم فجر 

با سردبیری اینجانب و مدیریت گروه »سی نت« شد.
فعالیت مطبوعاتی در حوزه تخصصی سینما در چندین ماهنامه 
و هفته نامه و روزنامه و پایگاه خبری و همچنین مدیریت قدیمی 
ترین سایت فعالت سینمایی ایران که اواسط دهه هشتاد و اوایل 
دهه نود بی تردید عنوان »بهترین« را یدک می کشید، حضور 
در انجمن منتقدان و نویسندگان سینمایی و کسب دو جایزه 
سوم »بهترین گزارش سینمایی« در دو دوره برگزاری جشنواره 
مطبوعات سینمایی، حضور سه ساله در روزنامه »پیام آشنا«ی 
استان البرز هم به عنوان طراح و صفحه آرا و هم به عنوان 
نویسنده، کسب دو جایزه دوم »بهترین صفحه آرایی« در دو 
دوره جشنواره مطبوعات استان البرز، اخذ پروانه انتشار هفته 
نامه البرزی »گوهردشت« و همچنین پایگاه خبری »سینما 
شبکه« )سی نت( و در حال حاضر هم افتخار حضور در روزنامه 
»دنیای هوادار« به عنوان طراح و نویسنده، چکیده بیست و دو 
سال فعالیت مطبوعاتی است که در یک چشم برهم زدن، به 

وقوع پیوسته است.
بهترین لحظات عمر مطبوعاتی ام به حضور در سینمای رسانه ها 
در ادوار برگزاری جشنواره فیلم فجر برمی گردد. از سال ۱۳۸۱ 
که به همت مصطفی محمودی، سایت های سینمایی هم به 
رسمیت شناخته شدند و برای خبرنگارانشان کارت حضور در 
جمع مطبوعاتی ها صادر شد، شانزده سال است که طعم خوش 

لمس »سینما« در جمع حرفه ای ها را چشیده ام.

یادداشت

خبرنگاری عشق یکسویه
محمدرضا کاظمی - خبرنگاران عاشقان یکسویه عرصه زندگی 
حرفه ای خویش اند. آنان حرفه ای را برگزیده اند که حداقل در 
سرزمین ما از حمایت های مورد انتظار برخوردار نیست. باید در 
برابر همه پاسخگو باشند اما هیچ کس پاسخگوی نان و معیشت 
شان نیست. به قول قدیمی های نان در آوردن از طریق شغل 
سخت و زیان آور خبرنگاری به باریکی جوهری است که از نوک 
قلم جاری می شود. با این همه، عشق به دانستن و اطلاع رسانی 
در سرشت و ذات خبرنگاران نهادینه شده و با وجود ناملایمات 
روزگار و دشواری های این حرفه، همچنان با جدیت و علاقه پی 
گیر انجام وظیفه اند. در این میان خبرنگاران عرصه ورزش و 

ورزشی نویسان، حکایت دیگری است.
 از سفره آنان نیز همانند بسیاری از همپالکی ها بوی نان و 
پنیری بیش به مشام نمی رسد اما تا دلتان بخواهد دنیای رنگی 

دارند.
 ازبوی چمن سبز مستطیل فوتبال و آبی نیلگون استخر تا تشک 
و تاتامی های رنگارنگ کشتی و رشته های رزمی و بسیاری 
رنگ های دیگر. با این همه، زندگی خبرنگاران ورزشی یک رنگ 
بیشتر ندارد و با همین یکرنگی و معرفت چون شمع می سوزند 

و روشنایی می بخشند.
 گرما و سرما را به جان می خرند تا ذائقه مخاطبین با اخبار 
ناب شیرین شود. ۱۷ مرداد و هفته منتهی به تاریخ یاد شده 
را مناسبت تجلیل از مقام و جایگاه خبرنگاران، به این قشر 
زحمتکش اختصاص داده اند اما انصافا این نامگذاری صرفا در 
حد شعار باقی و در عمل جایگاه واقعی خبرنگاران به درستی 

شناسایی نشده است.
 با امید به روزی که بزرگداشت این جمع زحمتکش و روشنگر 
جنبه عینی یافته و در آینده ای نه چندان دور شاهد آن باشیم  

که اصحاب رسانه کارکرد و جایگاه واقعی خود را باز یابند.

یادداشت

بازیکن سابق تیم ملی والیبال
یک خبرنگار من را به والیبال کشاند

محمد حسین نجاتی بازیکن سابق تیم ملی والیبال می گوید: 
دهه ۶۰ قهرمان وزنه برداری نوجوانان ایران بودم و همراه تیم  
والیبال نوجوانان فارس به قزوین رفتم تا در مسابقات قهرمانی 
کشور شرکت کنیم خیلی تفریحی به والیبال می پرداختم اما 
در یکی از بازی ها که مربی مرا به زمین فراخوانده بود بازی من 
مورد توجه خبرنگار دنیای ورزش )جمشید حمیدی( قرار گرفت 
و پایان هفته یک عکس ۳ در4 از من چاپ کرد و نوشت »نام 

این کاکو را به خاطر بسپارید«!
این نوشته و عکس برای من شهرستانی عامل انگیزشی شد که 
۱2 سال تیم ملی بازی کردم و دو بار بهترین بازیکن باشگاه 
های آسیا شدم و کل خانواده ما  که بیشترشان وزنه بردار بودند 
والیبالی شدند، قدیم ها نویسندگان و خبرنگاران مثل یک 

معلم بودند.

سوژه

دلنوشته یک خبرنگار
قلم من می نویسد و آرزو می کند

دارد،  عجیبی  قدرت  عشق 
اما  آسیب زیادی به تو می رساند 
نمی گذارد ترکش کنی و در نهایت 
در  تا  دهد  می  صیقلت  قدر  آن 
تاریخ ثبت شوی. امروز همان روزی 
است که در تقویم به نام ما عاشقان 
ترین  مقدس  که  روزي  اند.  زده 
سوگند آسمانی، قلم، بار دیگر به نماد درخشش تبدیل شده 
است. روز خبرنگار، روز غرق شدن در دنیای کلمات و واژه ها 
و پابرجا ماندن در ورطه نوشته هاست. سختکوشی ، سماجت 
و تلاش برای آگاهی از حقیقت و مسائل پشت پرده و سپس 
انتشار خبر و نگرانی از عواقب چاپ آن گاهاً باعث بروز مشکلات 
و دردسرهایی می شود که همین موارد شغل خبرنگاری را در 

زمره دشوارترین مشاغل دنیا قرار داده است.
در دنیای خبرنگاری هرروز به جهانی پا می گذاری که سراسر 
از حواشی و مشکلات است، می خواهی نقد کنی، گزارشی 
تهیه کنی، یادداشتی بنویسی.... و باید قبول کنی که شاید قلم 
تو به مذاق خیلی ها خوش نیاید و با انتقادات شدید رو به رو 
شوی. اما مگر بار اول است که این شرایط را تجربه می کنی؟ 
به خودت یادآور می شوی که برای به دست آوردن دل کسی 
نیامده ای و حتی صرفا به خاطر نقد هم خبرنگار نشده ای. 
تو قسم خورده ای که جز حقیقت چیز دیگری ننویسی و 
این واقعیت کار توست. قلم تو می نویسد و آرزو می کند برای 
خواسته های به حق، برای عدالت، برای شادی مردم و برای 
با  آنهایی است که  نزد  بدون شک »هنر  و  روزهای خوش! 

قلمشان حرف می زنند.«
تنها یک خبرنگار می فهمد که یک روز دوری از اخبار و 
نبودن!  مفید  احساس  یعنی  کاری،  مرگ  یعنی  ها  سوژه 
طول  به  ماه  چندین  شاید  و  است  دردناک  کاری  سکوت  
بیانجامد اما بازهم عشق به این حرفه شیرین تو را به پای 
قلم و کاغذ می کشاند. در این روز که به یاد حادثه ای تلخ 
و بزرگداشت خبرنگار شهید »محمود صارمی« به نام روز 
خبرنگار در تقویم ها به ثبت رسیده است، عشق به کشور و 
هموطنانت تو را  محکم و استوار در جایگاهت نگه می دارد. 
در جهانی که پر از زورگویی است، خبرنگار همیشه چهره 
ای مزاحم برای منفعت طلبان و تنها امید برای کسانی است 

که به قلمش پناه آورده اند. 
روز خبرنگار روزی که به نام ما نقش بسته فرصتی است تا 
علاوه بر مشغله های کاری یادداشتی برای خود و همکارانمان 
بنویسیم تا یادمان نرود که چه رسالت بزرگی در قبال مخاطبان 

خود داریم.

یادداشت

دادگاه دنيای هوادار

دادگاه دنیای هوادار ، هوادار متهمین مظلوم 
و بدون پارتی است به همین خاطر اشد 
مجازات آنها مهمان شدنشان در این ستون 

است و حداکثر محکومیت کاغذی

نام: حسن
نام خانوادگی: مدیرروستا
شهرت: مشتی و با مرام

اتهام: شکایت از یک خبرنگار در آستانه روز 
خبرنگار

معاون  مدیرروستا،  حسن  آقای  جناب 
کرج  شهرداری  شهری  خدمات  محترم 
با  مدیر  یک  عنوان  به  شما  که  آنجا  از 
سابقه در حوزه شهری در قبال انتقادات 
برای  را  شما  هستید،  پاسخگو  بسیار 
پاسخگویی در خصوص برخی انتقادات به 
ویژه شکایت از یک خبرنگار آن هم در 
آستانه فرا رسیدن روز خبرنگار به دادگاه 
دنیای هوادار احضار کرده ایم و امیدواریم 

پاسخگوی ما باشید.
اتهام  این  پی  در  مدیرروستا  آقای  جناب 
قابل  نکات  به  بررسی سوابق جنابعالی  با 
توجهی در عملکرد شما در دوره مدیریت 
خود در معاونت خدمات شهری دست پیدا 
شما  عملکرد  همواره  که  آنجا  ایم.  کرده 
مورد انتقاد مدیران ارشد استان بوده است. 
انتقاداتی نسبت به ساماندهی دستفروشان، 
غیر  و سازهای  پلیس ساختمان، ساخت 

مجاز و.. که همواره با انتقادهایی از سوی امام 
جمعه محترم کرج، رئیس کل دادگستری 
استان، دادستان مرکز استان، اعضای شورای 
شهر و.. مطرح شده است، همواره در صدر 

خبرها قرار داشته اید. 
جناب آقای مدیر روستا با وجود اینکه شما 
مدیری پاسخگو هستید! اما لازم دانستیم 
بخشی از وظایف یک مدیر و یک خبرنگار 
را به شما یادآور شویم. خبرنگار به عنوان 
پل ارتباطی میان مردم و مسئولان وظیفه 
دارند علاوه بر انتقال عملکرد شما به مردم، 
مطالبات جامعه را انعکاس دهد. وظیفه دارد 
به عنوان نماینده اذهان عمومی اگر جایی 
اشتباه یا تعللی را متوجه شد جهت اصلاح 
منعکس کند. و یک مدیر موظف است در 
برابر مردم و اذهان عمومی پاسخگو باشد 
)اگر  خود  عملکرد  از  انتقادات  برابر  در  و 
عملکردی قابل دفاعی داشته باشد( دفاع 
کند. این حداقل وظیفه دو طرف این دعوی 

در مقابل مردم است. 
جای  به  شما  مدیرروستا  آقای  جناب 
اقدام  خود  عملکرد  از  دفاع  و  پاسخگویی 
به پاک کردن صورت مسئله کرده اید و با 
شکایت از یک خبرنگار از پاسخگویی طرفه 

رفته اید!
به  خبرنگاران  مدیرروستا  آقای  جناب 
مثل  پاسخگو  مدیران  برخی  شکایت 
موجب  که  آنچه  اما  دارند  عادت  شما 
اهالی  و  خبرنگاران  شدن  شکسته  دل 

مطبوعات شد این بود که شما به هفته 
خبرنگار هیچ توجهی نداشتید! حتی شما 
سعی نکردید به واسطه فرا رسیدن این 
هفته و به احترام جامعه مطبوعات یک 
روز پس از ۱۷ مرداد اقدام به طرح دعوی 
بر علیه یک عضو از خانواده رسانه استان 

البرز کنید!
جناب آقای مدیرروستا از آنجا که روز ۱۷ 
مرداد است و سعی نداریم با گزارش بیشتری 
از عملکرد شما حوصله اهالی مطبوعات را سر 
ببریم به سراغ قرائت کیفرخواست و در نهایت 

صدور رأی می رویم.
جناب آقای معاون؛ شما به واسطه انتقاداتی 
که مطرح شد و به دلیل تلخ کردن شیرینی 
به  به کام خبرنگاران  روز خبرنگار  جشن 
جنابعالی  به  ادامه  در  که  احکامی  اجرای 
ابلاغ می شود محکوم هستید. صد البته 
دوستی و ارتباط کاری که فی مابین شما 
و یکی از مدیران ارشد استان یعنی دکتر 
محمد جواد کولیوند نماینده محترم مردم 
کرج در مجلس شورای اسلامی )از مدیران 
خدمتگزار و قابل تقدیر که ما نیز احترام 
در  هستیم(  قائل  ایشان  برای  بسیاری 
صدور حکم جنابعالی کیفیات مخففه جرم 

)تخفیف( شامل شما گردید.

ذیل  شرح  به  هوادار  دنیای  دادگاه  رای 
اعلام می گردد:

۱-  پاسخگو بودن تا آخر دوره حیات پر 

برکت. شما موظف هستید تا پایان عمر )که 
امیدواریم هزار ساله شوید( در برابر هر انتقادی 
پاسخگو باشید. حتی اگر بچه همسایه نسبت 
به دست پخت زن بابای خود انتقادی را حتی 

در خفا مطرح کند.
2-  شکایت تا هرجا که دلتان بخواهد. شما 
این اختیار را دارید در هر زمان، هر مکان 
نسبت به هر شخص یا شی حتی آنکه در 
جیب جا می شود یا گرد است و روی زمین 
قل می خورد، شکایت کنید. حتی اگر مرغ 

همسایه غاز باشد.
۳-  شکایت از همه خبرنگاران استان البرز و 
فرا البرزی. شما از آنجایی که در آستانه روز 
خبرنگار با شکایت از خبرنگار جوان البرزی 
به وی هدیه بزرگی دادید و از آنجا که نباید 
بین خبرنگاران تبعیض گذاشت، می بایست 
از همه خبرنگاران البرز شکایت کرده تا کسی 

از الطاف حضرتعالی مغفول نماند.
4-  در پایان از آنجا که می دانیم شما به 
نحو قضاوت ما اعتراض ندارید، دو راه پیش 
رویتان می گذاریم: اول، می بایست از ما نیز 
شکایت کنید تا دلمان را به دست آورده و 
هم ردیف خبرنگاران به بند گل ها منتقل 
شویم. دوم:  با یک جعبه شیرینی و یک 
گلدان یا درختچه که می توانید از سازمان 
سیما و منظر عاریه بگیرید تا از بیت المال 
هزینه نشود، با حضور در تحریریه روزنامه 
خبرنگار  از  دلجویی  زمینه  هوادار  دنیای 

مغضوب فراهم گردد.

ما  کشور  در   - سیفی  محمدحسین 
طبق یک عادت کهنه و تلخ، مشاغلی که 
با »افکار عمومی« سر و کار دارند جزو 
شغل های درجه دوم به حساب می آیند 
و شاید یکی از تاثیرگذار ترین دلایل آن، 
این  لطفی مسئولان  و کم  توجهی  کم 
باشد.  با کارمندان رسمی شان  مشاغل 
حقوق های معوقه، خود سانسوری، بی 
توجهی به نیاز ها و به تازگی گرانی کاغذ 
اعصاب  جنگ  از  کوچکی  قسمت  تنها 
در  فعال  »خبرنگار«های  همیشگی 
نقطه به نقطه ایران است که با »بریدن 
کیک« یا »نصب بیلبورد« به مناسبت روز 
خبرنگار توسط مدیران فرهنگی کشور، 

هیچ گاه به فراموشی سپرده نمی شود.
هر مدیری که در روز خبرنگار سخنرانی 
شغل  این  بالای  اهمیت  از  کند،  می 
صحبت می کند و بدون استثنا همگی از 
واژه »آگاه سازی« در توصیف اش استفاده 
می کنند. اما ظاهرا نگاه نهاد قدرتمندی 
مثل »وزارت فرهنگ و ارشاد« نسبت به 
مغوله هایی که با »آگاهی« مردم سر و 
کار دارد، نگاه پدر و فرزندی ئی که باید 
باشد نیست و آن ها هم طبق همان عادت 
کهنه با این مشاغل رفتار می کنند. نتیجه 
اش این فضای به شدت مسموم، مایوس 
کننده و کم رمغ را در فضای مطبوعات 
بوجود می آورد. در تمام دنیا مانند تمام 

مشاغل تولیدی دیگر، رسانه و مطبوعات 
صاحب یک فضای رقابتی است که از دل 
همین رقابت مخاطب خود را نه تنها از 
دست نمی دهد، بلکه »با انگیزه« سعی 
در گسترش طیف اجتماعی، فرهنگی و 

حتی جغرافیایی آن دارد.
بخش بزرگی از درآمد مطبوعات از طریق 
تبلیغات مستقیم به دست می آید. در 
شرایطی که شرکت ها و کارخانه جات 
یکی پس از دیگری با ورشکستگی مالی 
درآمد  این  رسما  شوند،  می  ور  به  رو 
مطبوعات نیز آرام آرام رو به کاهش است 
و در خیلی از جراید کشور، به صفر رسیده 
است. حال اگر مراکز دولتی نیز به کمک 

فرزندانش نیاید، عملا باید شاهد تعطیلی 
سریالی روزنامه ها و مطبوعات مانند خیلی 

مراکز تولیدی دیگر در کشور باشیم.
با این همه اما، »خبرنگاران« همواره ثابت 
کرده اند که بخاطر عشق شان به دنیای 
قلم و کاغذ پای کار می مانند. حتی اگر 
دریافتی شان از دفاتر مطبوعات کمتر از 
رفع نیازهای روزمره شان باشد، حتی اگر 
هیچ کس امنیت شغلی آن ها را تامین 
نکند و حتی اگر هیچ گاه دیده نشوند، آن 
ها باز هم خواهند نوشت و کنار »افکار« 
امید  به  ماند.  خواهند  باقی  شان  مردم 
روزهای خوب و به دور از نا امیدی برای 

»آگاه سازان« مردم. 

آقای مدیرروستا لطفا از ما هم شکایت کنید!

روز خبرنگار ؛ به امید روزهای خوب

احمد شاهوند

کیانا  شادرو جمشید  حمیدی
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واکنش به شایعه ای که کام اردکانی را
تلخ کرد

بلافاصله بعد از قهرمانی خاتم اردکان، شایعه انحلال این باشگاه 
به  را هم  آینده  در سال  باشگاههای جهان  که سهمیه جام 
دست آورده، منتشر شد. این شایعه شوکه کننده طعم شیرین 
قهرمانی در آسیا را برای مردم والیبال دوست اردکان تلخ کرد.  
با این حال این شایعه توسط محسن ملت اردکانی، مدیرعمل 

باشگاه تکذیب شد.

الهه احمدی پرچمدار ایران
در بازی های آسیایی شد

در حالی که همه منتظر بودند کیمیا علیزاده به عنوان اولین 
تمامی  آسیایی جلوی  های  بازی  در  ایران  زن  ایران  پرچمدار 
ورزشکاران در رژه روز افتتاحیه در جاکارتا حرکت کند، مصدومیت 
شدید او باعث شد تا رویای پرچمداری برایش به پایان برسد و 
بدین ترتیب الهه احمدی قهرمان تیراندازی بانوان پرچمدار ایران 

در بازی های آسیایی شد.

دلجویی مدیر رادیو ورزش
از خواهران منصوریان

به نقل از روابط عمومی صداوسیما، نشست صمیمانه ای با حضور 
نایب  رییس،  ورزش،  رادیو  مدیر  میرحسینی  غلامرضا  سید 
رییس بانوان فدراسیون ووشو و خواهران قهرمان ساندای ایران، 
الهه و شهربانو منصوریان عصر روز گذشته در محل فدراسیون 
ووشو جهت دلجویی از خواهران منصوریان بابت حواشی رخ 

داده برگزار شد.

خبر

نخستین آزمون جدی ژیمناستیک
در جاکارتا

امیدواری در عین ناامیدی
محمدرضا کاظمی - یک سال از تغییر و تحولات در فدراسیون  
ژیمناستیک سپری شد. تحولات پرحاشیه  و هزینه ساز که بدون 
توجه به الزامات مدیریت ورزشی و در سایه ابهامات غیرمعمول 
رقم خورد و طی آن جمعی از نیروهای فنی و اجرایی کارآمد 

مشمول تصفیه حساب واقع شدند.
تردیدی نیست که مقصر اصلی این نابسامانی ها در درجه اول 
متوجه دستگاه ورزش است که بدون دقت نظر در کارکرد و 
عملکرد گذشته فدراسیون و نظرخواهی از کارشناسان خبره در 
یک برنامه نمایشی تحت عنوان  بهره گیری از مدیریت بانوان در 
ورزش عنان کار به دست کسانی سپرد که تجربه چندانی در امور 

مدیریتی نداشتند.
پیامد چنین اقدام  شتاب زده و غیرمعمول و زیر و رو کردن 
سرمایه های فنی و انسانی فدراسیون در سایه تردیدها باعث شد 
تا استحکامات بارویی که در فدراسیون  گذشته پی افکنده شده 

بود از هم بگسلد.
بدون  فدراسیون  مسئولان جدید  که  بود  آن  انتطار  کمترین 
تغییرات، راه موفقیت آمیز گذشته را طی کرده و کشتی این 
ورزش پایه را در امواج پرتلاطم به نقطه امن برسانند، امید هایی 
که نه تنها  محقق نشد بلکه در عمل عنان  به دست کسانی 

سپرده شد که نتوانستند سره را از ناسره بازشناسند.

کورسوی امید در عین نا امیدی
مسئولین ورزش مجوز حضور 4 ژیمناست در بازی های آسیایی 
اندونزی را صادر کرده اند.  مسابقاتی که به جهت حضور قدرت 
های قاره ای، کسب مدال در این آوردگاه دشوار می نماید با این 
وصف قهرمانان اعزامی ما خصوصا »سعید رضا کیخا« که عنوان 
سومی آسیا را در کارنامه دارد برای رسیدن به افتخاری دیگر و 
در مصاف با رقبای خود چندان کم شانس نیست. وی که به 
سبب ثبت چند حرکت تازه در وسیله خرک حلقه مورد توجه 
فدراسیون  قاره ای و جهانی است تلاش دارد نام خود را به عنوان 
تنها ژیمناستی که توفیق کسب دو مدال قاره ای را داشته به 
ثبت برساند. از سویی تشکیلات جدید فدراسیون که داعیه های 
بسیاری در سر داشته و دارد باید ثابت کند حداقل توان پیمودن 
افتان و خیزان  مسیر گشته را دارد. با تمام این احوال آن چه که 
مسلم است نفرات اعزامی ما در مجموع تیمی، شانسی چندانی 
برای دستیابی به موفقیت ندارند. تنها قهرمانی که می توان از او 
انتظار مدال داشت همانا سعید کیخاست. چنانچه او هم علی رغم 
شایستگی و پیشینه کسب مدال در تک وسیله، نتواند نمایش 
خوبی در بازی های آسیایی داشته باشد در آن صورت باید اذعان 

کرد ژیمناستیک بار دیگر در مسیر پسرفت گام نهاده است.

یادداشت

داستان شهرداری تبریز

پایه های والیبال را با سازندگی
تقویت کنید

شورای شهر تبریز با استناد به شیوه نامه وزارت کشور از دادن 
تیم های ورزشی انصراف داد و این شهر که خاستگاه  بزرگ 
گوگانی،  ورود  رضوان،  جمال  چایچی،  محمد  چون  مردانی 
تاجری،  قاسم  معالی،  بهروز  باقرزاده،  آبادی، حسین  حسین 
محمد مستوفی، حمید فاضلی، برادران غیاثی، سعید امینی، 
داوود اله یاری، خواجه نصیر و.... بوده دچار اما و اگر در تیمداری 
شد هرچند تیم شهرداری در سنوات اخیر بیشتر مصرف گرا 
شده بود، ولی هنوز بازیکنانی همانند علی رضا ولی زاده، میر 
بابک موسوی را دارد که نماینده وجود رگه های استعداد در 

این خطه اند.
به هر شکل به نظر می رسد راه چاره برای تداوم تیمداری 
در تبریز خروج از زیر مجموعه سازمان شهرداری و تشکیل 
باشگاه فرهنگی ورزشی شهرداری است کاری که در ارومیه 
انجام شد و تعجب می کنیم چطور تاکنون در تبریز عملی نشده 
است، در این باره پیدا کردن یک تبصره و ماده برای این قانون 
و اهتمام به بومی گرایی و کشاندن بزرگان والیبال آذربایجان 
به امر سازندگی و همیاری می تواند زمینه ساز احیای دوباره 
والیبال منطقه باشد و فکر می کنیم این کار با استقبال عادل 

بنا کار مرد پرتلاش و دلسوز والیبال تبریز مواجه خواهد شد.

یک خاطره!
سال ۱99۸بعد از قهرمانی جوانان ایران در آسیا که با حضور 
محمد  قاسمیان،  عباس  ترکاشوند،  محمد  محمودی،  بهنام 
و  نگارنده  اصرار  و  پیشنهاد  به  کرد  پیدا  تحقق  و..  شریعتی 
پیگیری محمدرضا یزدانی خرم رییس وقت فدراسیون والیبال 
و موافقت مرحوم »مانی و دایرا« رییس وقت کنفدراسیون آسیا 
علی رضا نادی به عنوان مرد سال والیبال قاره کهن انتخاب شد 
و عنوانی که در انحصار کره ای ها و ژاپنی ها  بود، کاری در 
حقیقت آخرین مرد سال آسیا نیز لقب گرفت چون بعد از آن  
دیگر نشنیده ام که مرد سالی گزینش و معرفی شود یادش به 
خیر دنیای ورزش  و کیهان ورزشی که چه خدمات شایانی به 

والیبال ایران کرده بودند.

یادداشت

ازدحام کشتی گیران و شلوغی سالن به حدی 
است که امکان تمرین همه در یک تایم میسر 
نمی شود و مربیان ناچار کشتی گیران را به 
دو گروه تقسیم می کنند تا فضا برای قدرت 
مانور و اجرای فنون مهیا شود. این وضعیت 
کم و بیش طی هفت روز هفته و سی روز ماه 
در مجموعه ورزشی شهید رضایی مجد جریان 
دارد. مکانی در جنوب شهر تهران و  همجوار 
با میدان راه آهن. این حضور و این ازدحام به 
دلایل مختلف صورت می گیرد که یکی از 
استقرار همیشگی محسن  آن  اصلی  دلایل 
کاوه در این مجموعه است.  مربی با تجربه و 
کارکشته ای که سال های طولانی در کنار 
تیم های ملی حضور داشته و منشا خدمات 
فراوانی بوده است. کاوه برخلاف بسیاری دیگر 

از مربیان حاضری خور، ساعت زندگی خود را 
به وقت  تمرین کوک کرده و یک روز را بی 
باشگاه و تمرین سپری نمی کند.  شب و روز بر 
تمرینات کشتی گیران نظارت دارد و اندوخته 
دهد.  می  قرار  آنان  اختیار  در  را  خود  های 
فرصتی فراهم شد تا با حضور در این مکان، 
از نزدیک در جریان تمرین جمع کثیری از 
کشتی گیران، زیر نظر این مربی باتجربه باشم 
و البته پرسش و پاسخ هایی که ناخوداگاه بین 

ما ردو بدل شد.
از محسن کاوه در باره شلوغی بیش از حد 
سالن می پرسم و اینکه چه بسا با این  ازدحام، 

کیفیت فدای  کمیت شود؟
کند:  اضافه می  و  پذیرد  را می  انتقاد  اصل 
خودمان هم به فکر هستیم تا برای این مسئله 
باعث  از یک طرف  اما  اندیشی کنیم.  چاره 
خوشحالی است در حالی که چراغ کشتی در 
شهرها و باشگاههای دیگر رو به افول نهاده، در 
این باشگاه شاهد ازدحام فراوان هستیم. هم 
اکنون از ارشک محبی گرفته که از کرمانشاه 
آمده تا علیرضا گودرزی، پیمان بیابانی،مجید 
داستان، بیات و بسیاری دیگر از قهرمانان و 

آینده سازان استان تهران و شهرهای دیگر 
رنج سفر را به خود هموار می کنند تا برای 
تمرین خود را اینجا برسانند. وظیفه ماست که 
حامی و پشتیبان آنان باشیم. هم اکنون جمعی 
از کشتی گیران که از شهرستان برای تمرین 
آمده اند اینجا اسکان دارند. وظیفه ما نیست به 
آنان اسکان دهیم اما چاره چیست وقتی جایی 
ندارند سعی می کنیم هر طور شده   همین جا 
بمانند و تمرینات خودشان را پی گیری کنند.

می روم سر سئوالی که بسیاری از منتقدین 
کشتی  سر  بالای  دموکلوس  شمشیر  چون 
تهران و مربیان شناخته شده ای چون اکبر 

فلاح و محسن کاوه نگاه داشته اند.
 چرا کشتی پایتخت پسرفت کرده؟

می گوید: البته آنطور که بعضی ها  ادعا می 
به  اگر  نیست.  ضعیف  تهران  کشتی  کنند 
عملکرد تمام رده های سنی توجه کنید، تهران 
یکی از مدعیان اصلی قهرمانی بوده و هست. با 
این وجود ضرورت دارد از منتقدین و مسئولین 
سئوال شود برای کشتی تهران چه کار کرده 
اند؟ وانگهی چرا پیکان انتقاد بسوی چند مربی 
بخصوص گرفته می شود؟ چرا افرادی که در 

مقاطع بالای تیم ملی حضور دارند اما هیچ 
گامی برای تقویت فنی کشتی تهران برنداشته 

اند مورد پرسش قرار نمی گیرند؟  

برای تیم ملی آرزوی موفقیت دارم
بندم  را می  تهران  به ضرورت دفتر کشتی 
چرا که اگر قرار باشد در خصوص مسائل و 
مشکلات کشتی تهران سخن بگوییم مثنوی 
هفتاد من کاغذ خواهد شد لذا  سراغ تیم ملی 
می روم و می پرسم، به حکم اینکه محسن 
کاوه سال های طولانی در کنار تیم های ملی 
حضور داشته و از این  رهگذر صاحب تجربیات 
فراوان، بنا براین در آستانه اعزام تیم ملی به 
بازی های آسیایی و سپس پیکارهای جهانی، 
چه نظری در خصوص اوضاع تیم های ملی 

دارد؟
تلاش می کند حتی المقدور از پاسخ دادن 
در  باشد  نداشته  دوست  شاید  کند  امتناع 
آستانه اعزام تیم به جاکارتا حرفی بزند که 
موجب دلخوری شده یا شائبه هایی ایجاد کند.
لذا به همین کوتاه بسنده می کند که امیدوارم 
بچه ها موفق باشند و با دست پر باز گردند. 
با این وصف فحوای کلامش حکایت از ناگفته 
های بسیار دارد. ناگفته هایی که از آن بوی 
عدم اطمینان به توفیق برخی از کشتی گیران 
و نفرات به مشام می رسد. این مهم خصوصا در 
رابطه با نتایج احتمالی رقابت های جهانی پر 

رنگ تر می نماید.
برتر  لیگ  مسابقات  به  رسیم  می  بالاخره 
رازی.  بیمه  کشتی  تیم  فنی  مدیریت  و 
تشکیلاتی که سرمربیگری سال گذشته آن به 
عهده غلامرضا محمدی بود و پس از ناکامی 
محسن  همین  برابر  فینال  مسابقه  در  وی 
کاوه، از سال جاری هدایت تیم به عهده وی 
گذاشته شد. کاوه در این رابطه کوتاه و مختصر 
می گوید: هیچ کدام از رقبا را دست کم نمی 
گیریم اقدامات مربوط به یارگیری انجام شده 
و نفرات خارجی خوبی را هم به خدمت گرفته 
ایم. کادرفنی منسجم و هماهنگی داریم و 
تلاش خواهیم کرد از جایگاه و موقعیت تیم 
بیمه رازی در لیگ دفاع کنیم. به شم تجربه 
خبرنگاری نام و نشان نفرات سرشناس خارجی 
را هم استخراج می کنم اما به رسم امانت و 
احتمال پاره ای تغییر ات احتمالی، فعلا از ذکر 
نام آنان خودداری می کنم. نکات و ظرایف 
دیگری از این گپ و گفت خودمانی برجای 
مانده که در فرصتی مناسب به آن خواهیم 

پرداخت.

ساعتی در سالن کشتی شهید رضایی مجد

مربی که زندگی را به وقت تمرین
کوک کرده است!

محمدرضا کاظمی

کیانا شادرو- تیم ملی جوانان ایران در آخرین 
دیدار مرحله مقدماتی قهرمانی جوانان آسیا به 
مصاف ژاپن رفت. پیش از آغاز این دیدار، رقابت 
این دو تیم سخت و حساس پیش بینی شده 
بود، اما تیم ملی کشورمان توانست با نتیجه 
۶4 - ۷۱ به پیروزی برسد و به طور مستقیم به 
جمع هشت تیم برتر صعود کند. محسن شاه 
علی و شاگردانش فردا ) پنج شنبه( در مرحله 
یک چهارم نهایی به مصاف نیوزلند خواهند 
رفت و در صورت پیروزی جواز حضور در جام 

جهانی 2۰۱9 را به دست خواهند آورد.

 چشم بادامی ها مغلوب پسران ایران
دو امتیاز نخست رقابت ایران و ژاپن را بهشاد 
در  سرعت  به  که  آورد  دست  به  زاده  عرب 
آنسوی میدان توسط ژاپنی ها پاسخ داد شد. 
از اهمیت برد در این  جوانان هردو تیم که 
دیدار با خبر بودند سعی داشتند که حمله 
را خنثی کنند و در مقابل در  های حریف 
حمله های خود موفق ظاهر شوند. اگرچه ما 
در کوارتر اول در پرتاب های پیرامونی موفق 
نبودیم اما در زیر حلقه عملکرد خوبی داشتیم 

تا جاییکه اختلاف هفت امتیازی ایجاد شده، 
باعث شد سرمربی تیم ژاپن در سه دقیقه مانده 
به این کوارتر درخواست وقت استراحت کند و 
همین موضوع به ژاپنی ها کمک کرد اختلاف 
را کاهش داهند و این کوارتر با نتیجه ۱۳ - ۱۶ 
به سود ایران به پایان رسید. در کوارتر دوم تیم 
ایران که کمی تمرکز خود را از دست داده بود 
تا دقیقه ۶:2۳  نتوانست امتیازی به دست آورد 
و از پرتاب های ژاپنی ها ضربه زیادی خورد. 
پس از  دو پرتاب سه امتیازی ژاپنی ها  بالاخره 
محمدرضا تقی لو یک پرتاب موفق سه امتیازی 
به ثمر رساند و فاصله  را کم کرد. سپس زمانی 
که بازیکن چشم بادامی ها یک توپ از بازیکنان 
ایران ربود تقی لو به سرعت خود را به او رساند 
و توپ او را به تخته کوبید. سپس نوبت حاتمی 
فر بود که با یک توپ ربایی و دانک زیبا بازی را 
به تساوی بکشاند. تیم ایران با نتیجه ۳۱ - ۳۳  

به رختکن رفت. 
نزدیکی  در  را  خطر  که  کشورمان  جوانان 
سوم  کوارتر  در  بودند  کرده  احساس  خود 
تا ۱2  را  شروع طوفانی داشتند و اختلاف 
امتیاز افزایش دادند. اما در پایان این کوارتر با 

اختلاف ۵ امتیاز و نتیجه 49 - ۵4 به پیروزی 
رسیدند. در کوارتر چهارم تیم ژاپن پر اشتباه 
ظاهر شد و بچه های ما از عملکرد بهتری 
بهره مند بودند. حس رسیدن به جمع هشت 
تیم برتر انرژی مضاعفی به پسران ایران داد و 
در نهایت با نتیجه ۶4 - ۷۱ رقیب سرسخت 
خود را شکست دادند و به مرحله نیمه نهایی 

راه یافتند.

بهترین های ایران از نگاه آمار
در دیدار سوم بازهم موثرترین بازیکن از تیم 
ایران انتخاب شد. بهشاد عرب زاده با کسب 
۱4 امتیاز، ۷ ریباند، ۵ توپ رسانی، یک توپ 
ربایی و دو بلاک شات موثرترین بازیکن میدان 
امیرحسین  کاپیتان  او  از  پس  انتخاب شد. 
رضایی فر ۶ امتیاز، ۱2 ریباند، یک توپ ربایی 
و یک توپ رسانی به نام خود به ثبت رساند و 

نفر دوم شد.
تیم ژاپن با 4۱% موفقیت در پرتاب های سه 
امتیازی عملکرد بهتری نسبت به ایران داشت 
اما تیم ایران در منطقه رنگی زمین توانست 
۵۳% از پرتابهای خود را به ثمر برساند که در 

مقابل 44% ژاپنی آمار بالاتری بود. تیم ایران 
در مجموع ۵۳ ریباند انجام داد و ژاپنی ها 
تنها 29 ریباند در زیر حلقه داشتند. همچنین 
و  دادند  انجام  ایران ۶ بلاک شات  بازیکنان 
حریفشان یک بلاک شات در کل بازی داشت.

ماموریت  جهانی شدن
تیم ملی کشورمان فردا در مرحله یک چهارم 
نهایی به مصاف نیوزلند می رود و در صورت 
در جام  تیم جواز حضور  این  برابر  پیروزی 
جهانی 2۰۱9 را به دست خواهد آورد. تیم 
نیوزلند به همراه استرالیا دو تیم تازه راه یافته 
به قاره کهن هستند که تیم های آسیایی 
شناخت چندانی از این دو تیم ندارند. اما با 
بررسی های انجام شده توسط کادرفنی ایران 
پیروزی برابر نیوزلند دور از تصور نیست و 
برای  زیادی  خطر  نامش  برخلاف  تیم  این 
ما نخواهد داشت. در دیگر دیدارهای دیروز 
فیلیپین  به  عمد  روی  از  نیز  جوانان چین 
باختند تا در دیدار احتمالی نیمه نهایی برابر 
ایران به میدان بروند و شانس خود را برای 

رسیدن به فینال افزایش دهند.

تیم ملی جوانان ایران با پیروزی برابر نیوزلند جهانی می شوند

ماموریت »ممکن«!

امکان ادغام بسکتبال اسپانیا و آمریکا 

ماتادورها به آمریکا می روند؟
کیانا شادرو - با توجه به سرمایه گذاری های کلان در فوتبال 
کشور آمریکا و رشد قابل توجه این رشته در ایالات متحده، 
البته  که  آمریکاست  مردم  اول  ورزش  همچنان  بسکتبال 
این  مناطق مختلف  در  و جذاب  مفرح  ورزش  همیشه یک 
کشور نیست، گاهی بسکتبال بهانه ای می شود برای عرض 
اندام یک مافیای قدیمی، گاهی به یک سلاح مهم برای بیان 
اعتراض به نژادپرستی و گاهی موضوعی مهم برای تجارتی 

بزرگ و جهانی است.
دو سال پیش از سوی یک تاجر ثروتمند و مردی شناخته شده 
  NBA موضوع حضور باشگاه های اسپانیایی در NBA در لیگ
به صورت  قاره  بین  ای  لیگ حرفه  برگزاری  وی  مطرح شد. 
مشترک در خاک اسپانیا و آمریکا را موضوع جذابی دانست و 
افزود »اگر مردم اسپانیا بخواهند، بسکتبال باشگاهی آنها در لیگ 
حرفه ای آمریکا شرکت خواهد کرد. اما شرط مهم نظر مردم 
است!« البته که در این اتفاقات بزرگ ورزشی که پول های کلانی 
جابه جا می شود نظر مردم هرگز مهم نبوده و نیست اما ایده این 
تاجر قدیمی قابل تامل است چراکه می تواند تحولی در بسکتبال 

اسپانیا و آمریکا به وجود آورد.
سوالی که اکنون مطرح می شود این است که آیا اسپانیا با سبک 
بسکتبال اروپایی اش می تواند با بسکتبال آمریکا و معتبرترین 
لیگ جهان ادغام شود؟ در اروپا کشور اسپانیا تنها کشوری است 
که در بسکتبال رشد قابل توجهی داشته و در مواردی با بسکتبال 
آمریکا در یک سطح قرار می گیرد. همچنین نزدیک به ۳۰ درصد 
بازیکنان بزرگ اسپانیا رشد و شهرت خود را مدیون حضور  در  
لیگ NBA هستند و این مساله نشان می دهد که ستارگان 
بسکتبال اسپانیا نیز راه رشد خود را در باشگاه های آمریکایی 
می بینند.با این حال در صورت وقوع این امر بسکتبال پایه اسپانیا 
به خطر می افتد چرا که مدیران باشگاه های بزرگ اسپانیایی 
ترجیح می دهند که استعداد های بزرگ آمریکایی را خریداری 
کرده  و در لیگ خود به خدمت بگیرند و این موضوع به جوانان 
بسکتبالیست اسپانیا ضربه خواهد زد. فدراسیون جهانی بسکتبال 
تاکنون در این خصوص واکنشی نشان نداده و منتظر اقدام رسمی 
یکی از طرفین است تا علاقه مندی خود را برای اقدام تیم های 

اسپانیایی و آمریکایی اعلام کنند.
این امر که NBA پس از این علاوه بر دو کنفرانس شرق و غرب، 
بخشی به نام باشگاه های برتر اسپانیا را نیز در خود جای دهد، 
غیرممکن نیست و این موضوع باعث می شود تاجر مذکور ثروت 

زیادی را از اسپانیا وارد کشورش آمریکا کند.

یادداشت

تعویق رقابت های قهرمانی سه نفره
زنان  و  مردان  نفره  سه  بسکتبال  قهرمانی  های  رقابت 
کشور که قرار بود در روزهای هفدهم، هجدهم و نوزدهم 
تا  شود،  برگزار  گرگان  و  لرستان  شهرهای  در  مردادماه 
اطلاع ثانوی به تعویق افتاد و فدارسیون بسکتبال اعلام 
این  به  سفر  از  کننده  شرکت  های  تیم  که  است  کرده 

شهرها خودداری نمایند.

منع ورود خبرنگاران در روز خبرنگار
جلسه هماهنگی لیگ برتر بسکتبال برای فصل پیش رو امروز در 
فدراسیون برگزار می شود درحالی که ورژ آبکاریان مسئول کمیته 
داوران و مسابقات فدراسیون حضور اهالی رسانه را در این جلسه 
بلامانع دانست، روابط عمومی فدراسیون در روز خبرنگار اجازه 
حضور خبرنگاران را به جلسه نداده است که این موضوع جای 

تعجب بسیار دارد.

فیلیپین حریف ایران نخواهد بود
پس از گروه بندی بازی های بسکتبال جاکارتا تیم فیلیپین از 
حضور در بازی های آسیایی انصراف داد. اما هفته پیش به دلیل 
فشارهای عمومی فدارسیون بسکتبال فیلیپین تصمیم گرفت که 
تیم خود را به این بازی ها اعزام کند. البته فیلیپین که در زمان 
قرعه کشی در گروه ایران قرار داشت، اکنون به گروه D منتقل 

شده است و حریف ایران در مرحله مقدماتی نخواهد بود.

اخبار کوتاه بسکتبالی

به نظر می رسد کپا آریزابالاگا، فوتبالش را در چلسی دنبال 
کند. سنگربان 2۳ ساله و اسپانیایی باشگاه اتلتیک بیلبائو 
که فصل گذشته به شدت به رئال مادرید نزدیک شده بود، 
در نهایت با بیلبائو تمدید کرد و حالا جانشین دروازه بانی 

می شود که به رئال مادرید خواهد رفت.

پس از عدم تعهد تیبو کورتوا به قراردادش با چلسی، باشگاه 
لندنی در کمتر از 24 ساعت به فکر جانشین افتاد. در حالی 
که نام جک باتلند و سرخیو ریکو در لیست اولیه چلسی 
قرار داشت، تیم انگلیسی همچنین شانسش را برای خرید 

دروازه بان درجه یک امتحان کرده است.

کپا آریزابالاگا به چلسی پیوست

رستاخیز خبر
پایگاه خبری تحلیلی

rastakhiznews.ir
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بارسلونا ؛ جذاب مثل همیشه !
آبی اناری ها بدون شک با کوهی 
از  رونمایی  انتظار  در  هیجان  از 
تیم شان در فصل جدید هستند. 
انتقالاتی  و  نقل  ها که فصل  آن 
سر  پشت  اینجا  به  تا  را  موفقی 
هیاهو  بدون  و  است  گذاشته 
یکی  را  نظرش  مورد  بازیکنان 
پس از دیگری جذب می کند، بدش نمی آید که از میان 
»ویلیان« و »پوگبا« یکی را به »نیوکمپ« بیاورد و بدون از 
دست دادن حتی یک بازیکن کلیدی، فصلی رویایی تر را 

پیش روی خود ببیند. 
یکی از انتقاداتی که همواره هواداران بارسلونا به مدیران این تیم 
داشتند این بود که آن ها چند سالی است که در جذب بازیکنان 
با کیفیت بسیار ضعیف عمل می کنند و با خشکسالی وارد شده 
به کارخانه بازیکن سازی »لاماسیا«، آن ها قافیه را چند سالی 
بود که به رقیب سنتی شان یعنی »رئال مادرید« می باختند. 
اما ظاهرا این فصل، قصه کاملا وارونه شده است. این بار رئال 
مادرید مانند یک تماشاگر در بازار نقل و انتقالات عمل می کند 
و کاتالان ها در کمال خونسردی هرکس را که می خواهند 
انتقالاتی شان،  جذب می کنند. در جدیدترین بمب نقل و 
»آرتور ویدال« شیلیایی را با قراردادی به ارزش 2۰ میلیون یورو 
از بایرن مونیخ به بارسلونا آوردند و قرار است دستمزد سالانه 9 

میلیون یورویی نیز به او بدهند.
پیش از ویدال، آن ها »مالکوم« برزیلی را نیز با ۳۶ میلیون یورو 
از »آ.اس رم« هایجک کردند و از »بوردو« فرانسه به خدمت 
گرفتند. مالکوم جوان 2۱ ساله و مستعدی است که هم پست 
»عثمان دمبله« نیز هست و اگر دمبله جایی نرود، رقابت جذابی 
میان این دو برای حضور در ترکیب اصلی شکل خواهد گرفت 
و »ارنست والورده« دردسر شیرینی برای انتخاب میان این دو 

بازیکن خواهد داشت. 
کاتالان ها پیش از این نیز ولخرجی های دیگری داشتند و 
»کلمنت لنگلت« 2۳ ساله و »آرتور ملو« 22 ساله را به ترتیب با 
۳۶ میلیون و ۳۱ میلیون یورو از سویا و گرمیو خریداری کردند. 
با خرید لنگلت حالا در گزینه های دفاعی نیز دست والورده با 
حضور »یری مینا«، »جرارد پیکه« و »ساموئل امتیتی« بیش از 
پیش باز است و اضافه شدن آرتور ملو و آرتور ویدال به ترکیب 
»راکیتیچ« و »بوسکتس« در خط میانی، باعث خواهد شد تا 

جای خالی »اینیستا« کمتر احساس شود.
اگر اتفاق خاصی نیفتد بارسلونا در این فصل، یکی از جذاب ترین 
تیم های سال های اخیرش را تجربه خواهد کرد و بی تردید با 
تمام قوا برای قهرمانی در »جام باشگاه های اروپا« خواهد جنگید 

که البته دور از دسترس آن ها نیست.

یادداشت

پیراهن 7 بزرگان آبی نفرین شده؟!

نیومایر طلسم شکنی می کند؟
پیراهن  شماره  شدن  مشخص  با 
تهران،  استقلال  خریدهای جدید 
شماره ۷ افسانه ای آبی ها را که 
همه آن را با نام »فرهاد مجیدی« 
به یاد می آورند، این بار قرار است 
بر تن »مارکوس نیومایر« آلمانی 
ببینیم. بازیکنی که قراردادش را با 
آبی ها به تازگی امضا کرده است و به احتمال زیاد از این هفته 
برای بازی مقابل تراکتورسازی مشکل خاصی نداشته باشد و 
هواداران دوباره می توانند پیراهن شماره ۷ تیم محبوب شان 
را داخل زمین ببینند و با آن خاطره های خوش گذشته را 

یادآوری کنند.
شماره ۷ آبی ها همواره بر تن بزرگان این باشگاه بوده است. 
قبل از مجیدی نیز »محمد نوازی« و »مجید نامجو مطلق« نیز 
این شماره را بر تن می کردند اما مساله ای که وجود دارد، بد 
یمُن بودن این شماره در باشگاه استقلال برای صاحبان اش بعد 
از »فرهاد مجیدی« است. اما با بازنشسته شدن مجیدی این 
شماره نیز چندسالی در باشگاه استقلال بازنشسته شد. اما وقتی 
پس از مدتی دوباره انتخاب شد، همواره با دردسر هایی برای 

صاحبانش همراه بوده است.
سال هاست که هیچ کس نه تنها نتوانسته است که وارث شایسته 
ای برای این پیراهن باشد، بلکه عمر حضور صاحبان اش در باشگاه 
نیز به یک سال هم نمی کشید و فصل بدی را سپری می کردند. 
به نوعی »پیراهن طلسم شده« آبی ها همین شماره ۷ ای است 
که بر حسب اتفاق فرهاد مجیدی روی آن در مواردی تعصب و 
حساسیت خاصی به خرج داده است. هیچ گاه فراموش نمی شود 
خاطره اتفاقی که برای »جاسم کرار« افتاد و اعتراضی که مجیدی 
به دادن شماره ۷ به کرار، نشان داد. پس از ناراحتی فرهاد مجیدی 

بود که جاسم کرار قید پیراهن شماره ۷ استقلال را زد.
در دو فصل اخیر اما ماجرا متفاوت بوده است. در لیگ شانزدهم، 
این پیراهن پس از سال ها به »بختیار رحمانی« رسید و همگان 
منتظر درخشش او به عنوان اولین وارث جدی این پیراهن 
بودند. اتفاقی که هیچ گاه نیفتاد و عملکرد ضعیف بختیار و 
ناتوانی در ارائه نمایش هایی در حد و اندازه خودش، باعث خروج 
او از استقلال در نیم فصل شد. همین سناریو برای »حسن بیت 
سعید« در فصل پیش نیز تکرار شد و عطای این پیراهن و 

استقلال را به لقایش بخشید.
حال باید ببینیم که در این فصل چه اتفاقاتی در انتظار »مارکوس 
نیومایر« و شماره ۷ این فصل آبی هاست. سال هاست هواداران 
منتظر درخشش بازیکنی با این شماره هستند و نیومایر گزینه 

جذابی برای پایان این انتظار است.

یادداشت

استان هایی مانند »گیلان«، همواره از قطب 
به حساب  ایران  فوتبال  بازیکن سازی  های 
می آمدند و ماشین های ساخت فوتبالیست 
شهرهایی همچون رشت، انزلی و... کماکان 
علیرغم روند رو به زوال تیم های ریشه داری 
مثل »ملوان انزلی« متوقف نشده است. حالا اما 
چنین استان با ظرفیتی، یک نماینده شایسته 
در لیگ برتر یعنی »سپیدرود« دارد که فصل 
پیش با زحمت از سقوط فرار کرد و ماندنی 
شد. استان گیلان تجربه ناموفقی نیز در تلاش 
برای حفظ با چنگ و دندان »داماش گیلان« 
داشتند که آنجا هم سو مدیریت این تیم را به 

دسته پایین فرستاد.

بی تردید با ماندن تیم در لیگ برتر، کمترین 
انتظاری که مردم گیلان از مسئولان فوتبالی 
شان داشتند این بود که تمام توان شان را به 
کار گیرند  تا در فصل جدید رقابت ها عملکرد 
رضایت بخشی را ارائه دهند و پس از مدت ها 
فوتبال گیلان سربلند باشد. اما هنوز فصل آغاز 
نشده بود که سپیدرود گریبان گیر آن دست 
اتفاقاتی شد که فقط در فوتبال ایران رخ می 
با دو مالک و دو سرمربی! یک  دهد. تیمی 
طرف با »خداداد عزیزی« قرارداد بست و طرف 
دیگر »ناصر دست نشان« را روی نیمکت می 
نشاند. این کش و قوس ها منجر به این شد که 
تیم محبوب گیلانی تنها 2 هفته مانده به آغاز 

لیگ تمرینات اش را شروع کند.
این چند مدیریتی و رفت و آمد های متعدد 
در مالکیت باشگاه اتفاق تازه ای نیست و آن ها 
در طول ۵ سال 9 مالک عوض کردند که آمار 
تکان دهنده ای برای تیمی در سطح لیگ برتر 
است. بی تردید بیشترین ضرر را از این اتفاقات، 
این تیم خواهند کرد که دلسوزانه  عاشقان 
خواهان نتیجه گرفتن این تیم و فوتبال استان 

شان هستند. البته پر بیراه نیست اگر بگوییم 
که هیچ کدام از مالکانی که در این سال ها 
آمدند و رفتند، دغدغه هوادار نداشتند و همواره 
در این سال ها اولین مشکل سپیدرود از همین 

جا شروع می شود.
در چنین وضعیت غم انگیزی، طبیعی ترین 
اتفاق ممکن خوردن 9 گل در دو بازی است! 
عملکرد افتضاح سپیدرود در دو بازی ابتدایی 
فصل که ماحصل اتفاقات پیش فصل این تیم 
است، جای هیچگونه دفاعی را باقی نگذاشته 
است. نتیجه اش می شود اعتراضات شدید 
احتمالا  و  سپاهان  برابر  دیدار  در  هواداران 
دامنه دار در ادامه فصل. قصد نگارنده متن 
به هیچ وجه توجیه ناسزاگویی هواداران به 
»خداداد عزیزی« نیست، اما یکی از کسانی 
که باید پاسخگوی چنین نمایشی در دو دیدار 
ابتدایی باشد ، قطعا کادرفنی تیم است و با 
قلدری مقابل معترضین نمی توان تیم را به 
رستگاری در جدول لیگ برتر رساند. اینکه 
سرمربی یک تیم بگوید »هرکس به من ناسزا 
بگوید من هم به او ناسزا می گویم«، نه تنها 

دردی از درد های بی شمار باشگاه دوا نمی 
کند بلکه هواداران پر شور و عاشق تیم را هم 
که تنها سرمایه های واقعی باشگاه هستند، 

علیه باشگاه تحریک می کند. 
»تیم داری« آن هم در سطح لیگ برتر به 
هیچ وجه کار آسانی نیست. هر سال شاهد 
تیم هایی در لیگ مان هستیم که نه توان 
ماندن دارند و نه لیاقت آن را و تنها جای تیم 
های دیگری که می توانستند در این جایگاه 
باشند را گرفته اند. بهتر این بود که قوانین 
سفت و سخت تری در باب حضور در لیگ 
برتر ایران تنظیم شده باشد تا خیلی از باشگاه 
هایی که ابتدایی ترین شرایط فوتبالی چه از 
نظر مالی، چه از نظر مدیریتی و چه از نظر 
سخت افزاری را هم دارا نیستند، تنها به خاطر 
پیدا کردن سرمایه گذارانشان  اسم و رسم 
تیم  اینگونه  باشند. چرا که  نداشته  حضور 
ها تنها تبدیل به »آسانسور« های لیگ می 
سپیدرود  امیدواریم  اما  همه  این  با  شوند. 
بخاطر لیاقت »هواداران« اش توان ماندن را 

بالاخره پیدا کند.

هوای فوتبال گیلان ابری تر از همیشه

مراقب باشید سپیدرود » تیره بخت« نشود!

محمدحسین سیفی

که  بار  اولین   - سیفی  محمدحسین 
پیشنهاد  خبر  ترکیه  »فاناتیک«  نشریه 
»بشیکتاش« به »علیرضا بیرانوند« را منتشر 
کرد، خبرنگاران ایرانی چندین بار صفحه را 
بروزرسانی کردند تا از صحت چیزی که می 
خوانند اطمینان حاصل کنند. چرا که همین 
چند روز پیش بود که بیرانوند اعلام کرد تا 
نیم فصل از پرسپولیس جدا نخواهد شد و 
پیشنهادهای ایتالیا و چند کشور دیگر که به 
گفته خود او چندین برابر پرسپولیس پول می 
دهند را رد می کند. اما قسمت شوکه کننده 
خبر جایی بود که از سفر مسئولان بشیکتاش 
به تهران برای مذاکره با پرسپولیس سخن به 
میان آورده بود که این نشان از تصمیم جدی 
این باشگاه برای جذب بیرانوند و البته چراغ 

سبز او به باشگاه ترکیه ای داشت.
ای  درجه   ۱۸۰ چرخش  علت  اینکه  اما 
به موضع اش درباره ترک  بیرانوند نسبت 
پرسپولیس چیست را شاید بتوان در چند 
در  که  بیرانوند  کرد.  جو  و  جست  مورد 
از  جام جهانی عملکرد بی نقص و خوبی 
خودش به جای گذاشته بود و موفق به مهار 
پنالتی »کریستیانو رونالدو« در دیدار برابر 

برخوردی  چنین  انتظار  بود،  شده  پرتغال 
از جانب سرمربی پرسپولیس یعنی »برانکو 

ایوانکوویچ« را نداشت. 
برانکو در هر دو بازی نخست لیگ برتر تا 
به اینجا، بیرانوند را نیمکت نشین کرد و به 
جای او به »بوژیدار رادوشوویچ«ی بازی داد 
که بخش اعظمی از فصل پیش را نیمکت 
نشین همین بیرانوند بود. اما ماجرا به همین 
جا ختم نمی شود و پروفسور قرمزها در تمام 
این مدت به تعریف و تمجید از رادوشویچ 
و  را ستایش می کند  او  و  است  پرداخته 
انگار »علیرضا بیرانوند«ی در تیم اش حضور 
ندارد. حتی پس از عملکرد عالی او در جام 
جهانی، برانکو حرف خاص و جالب توجهی 

در مورد بیرانوند بر زبان نیاورد. 
بدون شک نیمکت نشینی بیرانوند همیشگی 
نیست، اما عملکرد خوب رادوشویچ و بسته 
نگه داشتن دروازه اش در دو بازی قبلی، این 
احتمال را تقویت می کند که باز هم او در 
بازی آینده تیم برابر »استقلال خوزستان« 
اتفاق بیافتد  درون دروازه بایستد. اگر این 
و بیرانوند هم در پرسپولیس ماندنی شود، 
دروازه این تیم برابر »الدحیل« یک علامت 

سوال بزرگ را به همراه خواهد داشت که 
آیا در چنین دیدار حساسی برانکو قصد دارد 

بیرانوند نا آماده را بازی دهد؟ 
البته هیچ بعید نیست که بیرانوند چنین 
روزهایی را دیده باشد و برای جلب توجه 
برانکو این جو را ایجاد کرده باشد. اتفاقی 
که به »بازارگرمی« معروف است و در همه 
جای دنیا رخ می دهد. اما اگر اینگونه نباشد و 
بیرانوند واقعا ساز جدایی را کوک کرده باشد، 
دست پرسپولیس تا نیم فصل در دروازه هم 
خالی می شود. بیرانوند به خوبی این از این 
مساله آگاه است و می داند که تصمیم اش 
ممکن است به باشگاه و بعضا قلب هواداران 

لطمه بزند. 
بیرانوند می داند اگر از هواداران پرسپولیس 
می  شان  اتفاق  به  قریب  اکثر  بپرسید، 
خواهند که او حداقل تا نیم فصل بماند. 
اما احتمالا دو مساله وی را ممکن است آزار 
تصمیم اش دچار  در  را  او  که  باشد  داده 
تردید کرده است ؛ اول بی توجهی برانکو 
به او و صحبت هایش در مورد رادوشویچ. 
دوم آنکه خود بیرانوند هم این امکان را می 
دهد که نه تنها نیم فصل، بلکه شاید پس 

که  خوبی  پیشنهادات  هم  فصل  پایان  از 
الان دارد تکرار نشوند و آن موقع مجبور 
باشد به تیم های به مراتب ضعیف تری از 
بشیکتاش و حتی »تورینو«ئی که شایعه 
او  اش مطرح شده بود پیوندد. بی تردید 
نمی خواهد چنین فرصتی را برای لژیونر 
و  بدهد  دست  از  شدن  خوب  های  تیم 
وسوسه  شرایط  چنین  از  نیز  پرسپولیس 
انگیزی آگاه است و باید برای حفظ او بیش 

از پیش دل دروازه بانش را بدست بیاورد. 
ناگفته نماند که باشگاه پرسپولیس هرگونه 
اینجا  تا به  با باشگاه بشیکتاش را  مذاکره 
بیرانوند  ماندن  از  و  است  کرده  تکذیب 
مطمئن نشان داده است اما فوتبال ما همواره 
ثابت کرده است که از هیچ چیز نمی توان 
مطمئن بود. نظام »بازیکن سالاری« حاکم 
در فوتبال ما در هر شرایطی این اجازه را 
به بازیکنان می دهد که یک شبه قرارداد 
به  باشگاه  و دست  را فسخ کنند  هایشان 
هیچ کجا بند نباشد. باید منتظر ماند و دید 
پرسپولیس هم مانند رقیب سنتی اش یعنی 
استقلال باز هم ستاره از دست می دهد یا 

در حفظ بیرانوند موفق می شود. 

»دنیای هوادار« آخرین وضعیت ترانسفر گلر پرسپولیس به بشیکتاش را بررسی می کند

بازارگرمی بیرانوند یا خودزنی برانکو؟

جانشین تیام؛ هر نیم فصل 1 گل
با رفتن تیام، استقلال دو بازیکن 
او  تا جای خالی  بزرگ خریده 
داخلی  جانشین  کنند.  پر  را 
تیام، با استقلال قرارداد بسته 
و جانشین خارجی اش، فاصله 
ندارد.  نهایی  توافق  تا  زیادی 
بررسی کارنامه گرو در سال های 
اخیر اما خیلی استقلالی ها را امیدوار 

به درخشش نمی کند.
هفت گل در سه سال و نیم اخیر، آمار امیدوار کننده ای برای گرو 
محسوب نمی شود. او به صورت میانگین البته فاصله سطح اول 
فوتبال سوئد و دانمارک با ایران، استقلالی ها را امیدوار کرده که 
او در لیگ برتر آمار متفاوتی ثبت کند. بازیکنی که اگر روی دور 

نیفتد، هزینه زیادی روی دست استقلال گذاشته. 

میلاد محمدی در ترکیب
منتخب لیگ روسیه

رقابت های  اول  چند روز پیش هفته 
تیم  برگزار شد.  روسیه  برتر  لیگ 
فوتبال »احمد گروژنی« نیز با یک 
گل مقابل حریف خود به برتری 
دفاع  محمدی«  »میلاد  رسید. 
مدت 9۰  به  نیز  تیم  این  کنار 
دقیقه در ترکیب تیمش به میدان 
رفت و بازی خوبی از خودش ارائه داد. 
او چند باری نیز فرصت گلزنی داشت که با 
بی دقتی از دست داد. سایت هواسکورد بر طبق روال همیشه تیم 
منتخب این هفته لیگ روسیه را اعلام کرده است که نام محمدی 
با درخشش در بازی هفته نخست به چشم می خورد. او موفق شد 

امتیاز ۷,۶ را از این وب سایت کسب کند.

ابهام در رسیدن وریا غفوری
به بازی با تراکتورسازی

کادر پزشکی تیم فوتبال استقلال در 
به  را  غفوری  وریا  تا  است  تلاش 
بازی با تراکتورسازی برساند. وریا 
غفوری از ناحیه لگن آسیب دیده 
اخیر  روز  چند  تمرینات  در  و 
تیمش حضور نداشته است. این 
بازیکن در تمرین چند روز پیش 
مجبور شد تمرین تیمش را نیمه کاره 
رها کند و این روزها در حال درمان خود 
است. کادر پزشکی استقلال هم در تلاش است تا غفوری را به 
دیدار روز جمعه تیمش مقابل تراکتورسازی در هفته سوم برساند.
دیدار تیم های استقلال و تراکتورسازی از هفته سوم رقابت های 

لیگ برتر از ساعت 2۰:4۵ در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد.

خبر

تیمی بازیکن سرباز جذب نخواهد کرد
قانون جدید سربازی ورزشکاران ۳ رشته ورزشی  روز گذشته 
رسانه ای شد و طی آن مشخص شد که ورزشکاران این ۳ رشته 
در صورت بازی در لیگ برتر تا 2۸ و با حضور در تیم ملی تا ۳۰ 

سالگی می توانند از معافیت موقت بهره مند شوند.
او در مورد اینکه با این وضعیت کدام باشگاه ها حق جذب بازیکن 
سرباز دارند، گفت:» تمام باشگاه ها تا سن مشخص شده می توانند 
بازیکن را در اختیار داشته باشند و پس از آن بازیکن باید به 
خدمت اعزام شود و دیگر به آن شکل نیست که خدمت خود را به 

عنوان بازیکن سپری کنند.

پرونده انتقال مهدی ترابی محرمانه است
حواشی انتقال »مهدی ترابی« از سایپا به پرسپولیس کماکان تمام 
نشده است و »تراکتورسازی« به دنبال فرجام خواهی در این باره 
است. جلسه رسیدگی به پرونده مربوط به مهدی ترابی در تاریخ 
۱۶ مرداد 9۷ در محل کمیته وضعیت فدراسیون فوتبال تشکیل 
شد و از آنجا که محتویات این پرونده محرمانه تلقی می گردند، 
کمیته وضعیت و طرفین پرونده مجاز به ارائه اطلاعات در این 

باره نیستند.
لازم به ذکر است این پرونده کماکان در مرحله تحقیقات است 
از پایان تحقیقات و نهایتا اتخاذ تصمیم،  و بدیهی است پس 
در خصوص موضوع،مراتب به صورت رسمی و از طریق سایت 

فدراسیون فوتبال اطلاع رسانی خواهد شد.

شماره پیراهن جهانبخش در برایتون 
مشخص شد

شماره پیراهن بازیکن ایرانی تیم برایتون انگلیس بالاخره پس 
از کش و قوس های فراوان مشخص شد. علیرضا جهانبخش 
که هفته گذشته با عقد قراردادی ۵ ساله به ارزش ۱۸ میلیون 
پوند به تیم برایتون انگلیس پیوسته بود، پس از دو بار پوشیدن 
پیراهن ۱۶ این تیم در دو دیدار دوستانه برابر نانت و نیس، در آخر 
مشخص شد که قرار است این ستاره ملی پوش با پیراهن شماره 
9 در ترکیب تیمش به میدان برود. آن ها در نخستین دیدار 
لیگ انگلیس به مصاف واتفورد خواهند رفت و بی صبرانه منتظر 

درخشش این ستاره ایرانی با لباس برایتون خواهیم بود.

قدوس: آماده خروج از اوسترشوندس هستم
سامان قدوس، مهاجم ایرانی و ملی پوش تیم اوسترشوندس سوئد 
نیز درباره انتقالش با توجه به روزهای پایانی فصل نقل  وانتقالاتی 
تابستانی اروپا و شایعات متعدد در مورد انتقال اش گفت: »شایعه  
ها همیشه هنگام باز بودن پنجره نقل  وانتقالاتی وجود دارند که 
من مهیای آنها نیستم. جاه طلبی من روشن است که از این پنجره 
عبور می کنم، البته از تمامی کارهایی که انجام دادم راضی هستم 

اما آماده  ام تا از اوسترشوندس به تیم دیگری انتقال یابم.«
وی افزود: »هیچ چیزی درباره تیم آینده ام مشخص نیست اما 
جاه طلبی من روشن است. شاید بازی با الفسبورگ آخرین حضورم 

در تیم اوسترشوندس بود.«

خبر

کمیته مسابقات سازمان لیگ حرفه ای فوتبال ایران، اسامی 
محرومان هفته سوم مسابقات فوتبال لیگ برتر باشگاه های 
کشور را اعلام کرد.  اسامی محرومان هفته سوم مسابقات 

فوتبال لیگ برتر باشگاه های کشور به شرح زیر است: 
وحید نامداری از استقلال خوزستان  /  وحید محمدزاده 

از ذوب آهن اصفهان  /  حسین کعبی )برابر رأی کمیته 
عزیزی  خداد  )مربی(،  حق شناس  مصطفی  اخلاق(،  
)سرمربی(  از سپیدرود  رشت  /  محمد قنبری از پدیده 
خراسان  /  سینا مریدی از فولاد خوزستان  /  محمد 

دانشگر از استقلال تهران

اسامی محرومان هفته سوم لیگ برتر فوتبال اعلام شد

مهسا تیموری
مهدی تیموری

ورزش
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)All the President’s Men(  همه مردان رئیس جمهور
روز خبرنگار است. تبریک و تهنیت های »دنیای هوادار« به جای خود. یک خبر 
خوش هم برای هوداران و خوانندگانمان داریم. اینکه از این به بعد صفحه فرهنگی 
به روال روزانه و کیفیت بسیار بالاتر و تحلیل های قوی تر باز خواهد گشت. به 
همین جهت پوستری داریم از یکی از به یاد ماندنی  ترین فیلم های تاریخ سینما با 
مضمون روزنامه نگاری، یعنی »همه مردان رئیس جمهور«؛ بیش از چهل سال پیش، 
آلن جی پاکولا این اثر عالی را خلق کرد. فیلم به نویسندگی ویلیام گلدمن و با بازی 
ماندگار داستین هافمن و رابرت ردفورد است که در تاریخ سینما و محافل سینمایی 
اثری شگفت انگیز است. عامه پسندترین اثر در میان تمامی آثار با محوریت روزنامه 
نگاری است که الگوی بسیاری از آثار سینمایی ژورنالیسم بعد از خود لقب می گیرد. 
»همه ی مردان رئیس جمهور« در واقع پتانسیل و این ژانر از فیلمسازی را به نمایش 
کشید. آثری چون Spotlight )افشاگری( بدون وجود این فیلم بسیار بعید بود 
که وجود خارجی داشته باشند. فیلمنامه و روایت داستان این فیلم استانداردهایی 
را برای فیلم های بعد از خود خلق کرد و به معنای واقعی کلمه فوق العاده است. این 

فیلم اهمیت و جایگاه روزنامه نگاری را به بهترین شکل به ما می فهماند.
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رونوشت آگهی حصر وراثت 
آقا / خانم مهوش احمدوند دارای شناسنامه شماره ۳4۱2 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷۰۳۸۱/9 از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان سیف اله چایچی ملکی بشناسنامه شماره 4۱۳۰ در تاریخ ۱۳9۷/۳/۱۵ اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
۱- مهوش احمدوند متولد ۱۳۳۵/9/2۰ شماره شناسنامه ۳4۱2 فرزند محمد ابراهیم 

همسر متوفی
2- مینا چایچی ملکی متولد ۱۳۳9/۳/۱ شماره شناسنامه 2۷2  فرزند سیف اله دختر متوفی

۳- فرخنده چایچی ملکی متولد ۱۳۳۷/۷/۱9 شماره شناسنامه ۵۸۸ فرزند سیف اله 
دختر متوفی

4- سیروس چایچی ملکی متولد ۱۳44/4/24 شماره شناسنامه ۳۸۶ فرزند سیف اله 
پسر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م   97/12663/ف
رئیس شعبه 9 شورای حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت 
خانم زینب باصری بخشایش دارای شناسنامه شماره ۵4۷۳۱ به شرح دادخواست به کلاسه 
9۷۰۵۱۳ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان لیلا 
محمود زاده بخشایش بشناسنامه شماره 4۱۱2 در تاریخ ۱۳9۳/۱2/2 اقامتگاه دائمی خود بدرود 

زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
۱- نوروز باصری بخشایش متولد ۵۳/۱2/29 ش ش ۱۷29۶ فرزند بلال نسبت پسر

2- محمد باصری بخشایش متولد ۵9/۱۰/۱۰ ش ش ۱944۶ فرزند بلال نسبت پسر
۳- زینب باصری بخشایش متولد ۵۰/۱/۳۰ ش ش ۵4۷۳۱ فرزند بلال نسبت دختر
4- سمیه باصری بخشایش متولد ۶2/۱/2۰ ش ش ۱۰9۱۵ فرزند بلال نسبت دختر
۵- شریفه باصری بخشایش متولد 4۷/۷/9 ش ش ۷۸۱۸4 فرزند بلال نسبت دختر
۶- سریه باصری بخشایش متولد 4۸/۱/۱ ش ش ۵4۷۳۰ فرزند بلال نسبت دختر

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م  97/12666/ف
رئیس شعبه ۴ شورای حل اختلاف کرج - حسینی

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم معصومه موسوی دارای شناسنامه شماره ۱۶4 به شرح دادخواست 
به کلاسه 9۷/۷9۰/۸ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و 
چنین توضیح داده که شادروان زمان کرمی بشناسنامه شماره ۱۷92 در 
تاریخ ۱۳9۷/4/2۶ اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین 

الفوت آن مرحوم منحصر است به:
۱- کرم کرمی متولد ۱۳۱۶ ش ش ۶ فرزند اله ویردی پدر متوفی

2- زرافشان مولائی متولد ۱۳24 ش ش ۳۵2 فرزند حسن مادر متوفی
عابدین  فرزند سید  متولد ۱۳۵۰ ش ش ۱۶4  ۳- معصومه موسوی 

همسر متوفی
4- درسا کرمی متولد ۱۳۷۳ ش ش ۱-۱۰۶9۸۶-۰۳۱ فرزند زمان 

دختر متوفی
زمان  فرزند  متولد ۱۳۸۰ ش ش ۰۳۱-2۳2۷9۳-۵  پریسا کرمی   -۵

دختر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می 
نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 
نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م   

97/12676/ف    رئیس شعبه شورای حل اختلاف کرج  

رونوشت آگهی حصر وراثت 
خانم طاهره واسطی دارای شناسنامه شماره ۸۵۸۵ به شرح دادخواست به 
کلاسه 9۷۰۳۶۱/9 از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان ناصر نعمتی پورخرم دره ئی  بشناسنامه شماره ۳۰۶ 
در تاریخ ۱۳9۷/۳/۱۰ اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت 

آن مرحوم منحصر است به:
۱- طاهره واسطی متولد ۳۸/9/۱۰ ش ش ۸۵۸۵ فرزند علی اوسط- همسر متوفی

2- مهیا نعمتی پور خرم دره ئی متولد ۵۷/9/۱۱ ش ش 24۸۵ فرزند ناصر 
- دختر متوفی

۳- علی نعمتی پور خرم دره ئی متولد ۶۰/۳/۶ ش ش ۳۸۶ فرزند ناصر 
- پسر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می 
نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ 
نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر 

خواهد شد%م
97/1270۵/ف

رئیس شعبه 9 شورای حل اختلاف کرج  

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای/خانم سید بهروز 
حسینی مجد فرزند یداله خواهان خانم ام البنین لواسانی مهر دادخواستی به 
طرفیت خوانده آقای سید بهروز حسینی مجد به خواسته طلاق مطرح که به 
این شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه 9۶۰99۸2۷۰49۰۰۳۷2 شعبه ۳ 
دادگاه خانواده کرج ثبت و وقت رسیدگی مورخ ۱۳9۷/۰۶/2۵ساعت ۱۱:۰۰ 
تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده ۷۳ قانون آئین دادرسی 
مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب یک 
نوبت در یکی از جراید کثیر الانتشار آگهی می گردد تا خوانده ظرف یک ماه 
پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل 
خود، نسخه ثانی دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت 

رسیدگی در دادگاه حاضر گردد. 
97/12717/ف

منشی دادگاه حقوقی شعبه 3 دادگاه خانواده کرج  -خیری
کرج -میدان نبوت -خیابان دانشگاه هنر -انتهای خیابان بوعلی 

30 - جنب پارک 

آگهی مزایده اموال منقول)نوبت اول(
حقوقی  شعبه ۱۵  از  صادره  کلاسه 9۶4۳2۶  اجرایی  پرونده  موجب  به 
کرج محکوم علیه آقای علیرضا علیزاده محکوم است به پرداخت به مبلغ 
۱/۳۶۸/۰۰۰/۰۰۰ ریال بابت محکوم به در حق محکوم له محمد تقی آرویی 
و مبلغ ۶۸/4۰۰/۰۰۰ ریال نیم عشر دولتی. با توجه به اینکه اجرائیه به محکوم 
علیه ابلاغ گردیده و در مهلت مقرر نسبت به اجرای حکم اقدام ننموده است بنا 
به درخواست محکوم له و به منظور استیفای محکوم به و هزینه های اجرایی 
اموال محکوم علیه برابر متن آگهی و نظریه کارشناسی از سوی این اجرا توقیف 
و توسط کارشناس دادگستری کرج بشرح ذیل توصیف و ارزیابی شده و مقرر 
گردیده در مورخ 9۷/۶/4 از ساعت 9 الی ۱۰ صبح در محل اجرای احکام 
مدنی شعبه دادگستری از طریق مزایده به فروش برسد. مزایده از قیمت 
۷۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال طبق نظریه کارشناسی شروع می شود و به هر شخص 
حقیقی و حقوقی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته خواهد شد. ده 
درصد وجه مزایده فی المجلس به صورت وجه نقد یا چک بانکی تضمینی از 
خریدار اخذ و الباقی ظرف یک ماه از وی وصول و پس از انجام مراحل قانونی 
و صدور حکم تملیک مورد مزایده بنام خریدار منتقل خواهد شد. در صورتیکه 
در مهلت مقرر خریدار وجه مزایده را پرداخت ننماید سپرده وی پس از کسر 
هزینه های مزایده به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد. کلیه هزینه 
های نقل و انتقال بعهده محکوم علیه است. که از محل فروش پرداخت خواهد 
شد. طرفین می توانند ظرف مدت یک هفته از تاریخ مزایده نسبت به نحوه انجام 
مزایده اعتراضی نمایند که در این صورت تا رسیدگی به اعتراض از سوی دادگاه 
مورد مزایده به نام خریدار منتقل نخواهد شد. ضمنا طالبین بشرکت در مزایده 

می توانند ظرف ۵ روز قبل از مزایده با اطلاع از مال مورد مزایده بازدید الف(
الف( مشخصات اسنادی خودرو: شماره انتظامی ۶2۸-د ۷۸ ایران99 

ظرفیت: جمعا 4  ئی    اس  ماتیز  تیپ:  دوو    سواری  سیستم:  کاربری: 
شاسی:  شماره    9۳۷۵۸۱ موتور:  شماره  کرم   رنگ:  مدل:۱۳۸۱  نفر   
IR81155043149  تعداد محور: 2  تعداد چرخ: 4 تعداد سیلندر: ۳   نوع 

سوخت:  بنزین
ب(وضعیت ظاهری و فنی در زمان بازدید:

اطاقه و بدنه: سالم داشبورد: سالم   صندلی و تودوزی: نیاز دارد    تجهیزات: 
ندارد  موتور: سالم دیفرانسیل: سالم  گیربکس: سالم  تایرها: جلو ۸۰ درد 

عقب مستعمل
نقایص ظاهری: دور تا دور خودرو خط و خش دارد. گلگیر عقب و درب صندوق عقب 

نیاز به صافکاری و نقاشی دارد. شیشه جلو شکسته و تیغه برف پاک کن جلو ندارد.
توضیحات: با عنایت به مراتب فوق ارزش پایه خودرو مبلغ ۷۰/۰۰۰/۰۰۰ 

ریال معادل هفت میلیون تومان تعیین می گردد. 97/12697/ف    
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری کرج - جعفری 

با توجه به تفاوت اقلیم و آب وهوا در استان های 
مختلف ایران هر یک از شهرها و روستاهای ایران 
سهمی از بحران آب و کمبود برق  داشتند و البته 
آن ها که در مناطق گرم تر و یا محروم تر بودند 
بیشتر از این موضوع آسیب دیدند و برخی که از 
شرایط معتدل تری برخوردار بودند، کم وبیش جور 
مابقی را کشیدند تا در این سهمیه بندی قدمی در 

جهت عدالت شهری برداشته باشند. 
از  یکی  برق  و  آب  ذخایر  مدیریت  و  تأمین 
چالش های جهانی است و تنها منوط به ایران 
و حتی خاورمیانه نیست که در این تغییر اقلیم 
همگی به نوعی با کمبودها و متعاقب آن ایجاد 
در  آن هم  ریزگردها  تولید  نظایر  بحران هایی 

سطحی وسیع روبرو خواهیم بود. 

و  اقلیم  آفت  علمی  غیر  سدسازی 
اکوسیستم

به دنبال مهار و مدیریت آب های سطحی و 
روان، دولت ها در دوره های مختلف به فراخور 

حال و موقعیت جغرافیایی و زیست محیطی 
کشور اقدام به ایجاد سدهای مختلف کردند. 
سدها  این  احداث  و  جانمایی  در  که  هر 
با فن  و  داده  به خرج  بیشتری  تدبیر عمل 
روز دنیا پیش رفت سبب شد علاوه بر نام 
موقعیت  گذاشت،  به جا  خود  از  که  نیکی 
اقلیم  و  شهر  برای  نیز  بهتری  استراتژیک 
که  همان طور  بیاورد.  ارمغان  به  خویش 
بسیاری هم بودند که به دلیل عدم شناخت 
احداث  در  نامناسب  جانمایی  و  موقعیت 
ایران  از  سدها سبب شدند مناطق وسیعی 
موقعیت  زیست محیطی،  کشاورزی،  نظر  از 
گردشگری و حتی بافت های تاریخی آسیب 
جدی ببینند که بخشی از این جنگ و نزاع 
همین  دلیل  به  آب  سر  بر  استان ها  اخیر 
کم لطفی برخی دولت ها صورت گرفته است. 

نبض سد کرج را در بحران بی آبی دریابیم
سد کرج به عنوان نخستین سد چندمنظوره ایران 

در سال ۱۳4۰ به بهره برداری رسید. این سد که 
یکی از ۵ سد اصلی تأمین آب شرب استان تهران 
است، با سطح حوضه آبریزی به مساحت ۷۶4 
کیلومترمربع و با متوسط جریان آب سالانه به 
میزان 4۷2 میلیون مترمکعب در استان تهران 
و در فاصله ۶۳ کیلومتری شمال غربی تهران و 
در کیلومتر 2۳ جاده کرج ــ چالوس، در شمال 
شهرستان کرج قرار دارد که حجم مفید آن 2۰۵ 
میلیون متر مکعب است و دغدغه اصلی مدیران 
مربوطه این است که در هر سال آبی چه میزان 

آب در پشت آن ذخیره شود.
آب شرب  تأمین  منابع  از  یکی  که  کرج  سد 
پایتخت است گاه پر آب و در اوج نعمت است 
و گاه حال و روز چندان خوبی ندارد. اما طبق 
پرحرارت  و  گرم  تابستان  در  که  عکس هایی 
امسال از این سد گرفته شد، می توانیم امیدوار 
باشیم که این روزها در شرایط مطلوبی به سر 
می برد. مسلما اگر به اصل مدیریت صحیح در 
صرفه جویی آب ایمان بیشتری داشته باشیم، 

ذخایر  آن  بهینه  مصرف  با  بود  خواهیم  قادر 
آبی خوبی داشته و امسال را با دغدغه کمتری 

سپری کنیم. 
میزان دسترسی به سفره های زیر زمینی 
البرز از ۴0 متر به 270 تا 300 متر رسیده 

است
استان البرز در سال های اخیر به علت کاهش 
به  است  مواجه  آبی  کم  مشکل  با  ها  بارش 
طوری که میزان دسترسی به سفره های زیر 
زمینی استان از 4۰ متر در دهه ۷۰ اکنون به 
2۷۰ تا ۳۰۰ متر رسیده است که زنگ خطری 
برای استان محسوب می شود. حتی اگر حجم 
پرُ اعلام شود،  مخزنی سد کرج ۱۰۰ درصد 
آن  بهینه  در مصرف  مدیریت صحیحی  باید 

داشته باشیم. 
مدیرکل  رحمانیان،  منصور  پیش  چندی 
با اشاره به وضعیت میانگین  البرز،  هواشناسی 
۳۰ ساله بارش استان البرز اظهار کرد: بارندگی 
البرز در میانگین ۳۰ ساله ) از ابتدای مهرماه تا 

۱4 فروردین ماه سال بعد( 2۸۰ میلی متر بوده که 
اکنون با این میانگین فاصله زیادی داریم. طبق 
سخنان مدیرکل هواشناسی البرز در هرسال آبی 
باید ۳9۵.4 درصد بارندگی در استان البرز داشته 
باشیم تا میزان بارندگی ها با متوسط بلندمدت 

هم طراز شود. 

خاورمیانه مرکز مناقشات بر سر چالش آب
این روزها که با قطعی مکرر برق و گاه متعاقباً با 
قطعی آب در برخی نقاط روبرو هستیم باید به 
روزهایی بیندیشیم که ممکن است این ساعات 
محدود و از پیش اعلام شده به ساعاتی طولانی 
و قطعی های ناگهانی بدل شود. به ویژه که ما از 
نظر موقعیت جغرافیایی در خاورمیانه ای قرار 
گرفته ایم که ۵ درصد جمعیت جهان را به خود 
اختصاص داده است ولی تنها ۱ درصد منابع 
آبی دارد و این نشانگر آن است که بیشترین 
پتانسیل برای مناقشه های احتمالی بر سر آب 

را دارا می باشد.

»دنیای هوادار« از جدی شدن خطرهای بحران منابع حیاتی و انرژی گزارش می دهد

بحران آب یا سراب خوش خیالی

تیلدا حسینی - جنگ بر سر آب در بسیاری از استان های کشور کم  و بیش آغاز شد و اتفاقاً در طول زمان کوتاهی آن چنان زمزمه این تحرکات و اعتراضات رنگ 
فریاد به خود گرفت که کمتر ر سانه ای از پوشش آن خودداری کرد. البته فضای مجازی نیز در این اعلام نبرد برای دادخواهی نقش مؤثری داشت، به طوری که 
کمبود آب به یک بحران ملی بدل شد و جرقه این شعله با  قطع برق و آب در تابستان گرم امسال و زمزمه جیره بندی زده شد. شعله ای که اگر به درستی مدیریت 

نشود، می تواند آتش جنگی اساسی و داخلی را بین استان ها ایجاد کند.
تلاش این گزارش آن است که هم در بین مدیران مربوطه دستگاه های اجرایی و هم بین مردم و شهروندان فهیم این انگیزه را به وجود بیاورد که در مدیریت آب 
و برق دقت نظر صحیح تری داشته باشند تا باهم و در دنیایی صلح آمیز از این بحران رد شویم و این امر با حرف و حدیث، شعار و دستور امکان پذیر نیست و به 
عزمی ملی و بینشی وسیع و واقع نگر نیاز دارد تا باور کنیم ذخایر طبیعی این سرزمین حتی در بهترین شرایط و به صورت رایگان هم تولید شوند، در صورت 

عدم مدیریت دیر یا زود به اتمام خواهد رسید. 

مدیرکل میراث فرهنگی استان البرز:
جواز بهره  برداری طرح بوم گردی در استان 

البرز صادر می شود

مراحل  البرز گفت: در حال حاضر  استان  فرهنگی  میراث  مدیرکل 
صدور جواز اولیه و جواز بهره برداری طرح بوم گردی با توجه به قابلیت 

روستاهای هدف این طرح دنبال می شود.
فخرالدین صابری در ارتباط با مراحل اجرایی طرح بوم گردی در البرز 
اظهار کرد: مطالعات اولیه این طرح بر روی بیست ویک روستای استان 
از سال 9۵ آغازشده است و در قالب آن در نقاط هدف طرح بوم گردی، 

بررسی های کارشناسانه انجام شده است.
وی در ادامه با اشاره به اینکه در روستاهای هدف طرح بوم گردی، 
دنبال  البرز  اقتصادی  رونق  و  گردشگری  توسعه  برای  اهداف کلان 
می شود، افزود: در این طرح با رویکرد سرمایه گذاری بخش خصوصی، به 
نیازهای اساسی گردشگران پرداخته می شود که شامل اجرای برنامه های 

راهبردی و کاربردی است.
با  البرز گفت:  فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری  مدیرکل میراث 
فعالیت بخش خصوصی در طرح بوم گردی، تأمین اعتبار برای اجرای 

برنامه های مختلف با شتاب بیشتری پیگیری می شود.
وی در ادامه بیان کرد: در حال حاضر مراحل صدور جواز اولیه و جواز 
بهره برداری طرح بوم گردی با توجه به قابلیت روستاهای هدف این 

طرح دنبال می شود.
صابری اضافه کرد: روستاهایی که قرار است در قالب طرح بوم گردی، 
اقدامات لازم در این نقاط اجرایی شود در شهرهای مختلف البرز واقع 
هستند که بر این اساس در شش روستای کرج، پنج روستای طالقان، 
پنج روستای ساوجبلاغ، سه روستای نظرآباد و دو روستای اشتهارد 

مطالعات طرح مربوطه انجام شده است.
را  گردی  بوم  طرح  اجرای  برای  روستاها  انتخاب  معیار  ادامه  در  وی 
ظرفیت های گردشگری این مناطق برشمرد و گفت: این قابلیت ها مشتمل 
بر جاذبه های طبیعی، تاریخی، فرهنگی، صنایع دستی و سوغات محلی 
روستاها است که موجب جذب گردشگر و بهبود اقتصادی منطقه می شود.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان البرز ادامه 
داد: دسترسی مناسب،  توریست پذیر بودن منطقه، پخت غذاهای 
محلی و همچنین عرضه لبنیات محلی، فرصت های مثبت اقتصادی 
برای ساکنان روستاهای هدف طرح گردشگری ایجاد می کند که با تکیه 
 بر آن اضافه بر گسترش صنعت توریسم این مناطق، کمک زیادی به 

افزایش سطح اشتغال استان می شود. / مهر

خبر

طرح تحقیق و تفحص از شهرداری تهران از دستور کار مجلس 
خارج شد.

گزارش کمیسیون عمران در مورد رد تقاضای تحقیق و تفحص 
از نحوه ساخت و ساز و هزینه ها، مدیریت نمایشگاه شهر آفتاب، 
نحوه تغییر کاربری ها و واگذاری املاک شهرداری تهران در 

دستور کار جلسه علنی مجلس قرار گرفت.
اصل تقاضای تحقیق و تفحص از شهرداری تهران به رای مجلس 
گذاشته شد که نمایندگان با ۱۰۵ رای موافق، ۸۳ رای مخالف 
و 4 رای ممتنع از مجموع 22۶ نماینده حاضر مجددا با آن 

مخالفت کردند.

با رای نمایندگان مجلس تحقیق و تفحص از شهرداری تهران مجددا منتفی شد

حاجی قاسمی:
 تلاش شورا توسعه متوازن و توزیع عادلانه خدمات است 

رئیس کمیسیون عمران شورای اسلامی شهر کرج گفت: تلاش شورای پنجم درک 
مشکلات و شناخت کمبودها برای توسعه متوازن و توزیع عادلانه خدمات است. 

مهدی حاجی قاسمی در بازدید میدانی از منطقه ۷ شهرداری کرج، اذعان کرد: انتقال 
کاستی ها و همیاری در اجرای پروژه های شهری برای برون رفت از شرایط موجود 

امری ضروری است.
ادامه داد:  این منطقه دارند،  ایرادهایی که برخی معابر  به  با اشاره  حاجی قاسمی 
شهروندان محله اوقافی و حیدرآباد در برخی معابر با معضلاتی روبرو هستند که تلاش 

می کنیم با همراهی سرپرستِ منطقه از بار مشکلات این عزیزان بکاهیم.
وی همچنین تعریض برخی بلوارهای منطقه ۷ را برای کاهش بار ترافیکی ضروری دانست و 

گفت: طرح تعریض بلوار شهید میرزایی پرور به همین منظور در حال انجام است.
این عضو شورا تأکید کرد: تمام تلاش اعضای شورای پنجم یافتن نارسایی ها برای 
توسعه متوازن و توزیع عادلانه خدمات است که امیدوارم گام های اساسی در جهت 

تحقق این خواسته برداشته شود.
حاجی قاسمی در بخش پایانی صحبت های خود نیز یادآور شد: منطقه ۷ در بحث 
تملکات و اعتبارات با برخی نارسایی ها روبرو است که برای رفع آن باید تدبیری اندیشید.

رسولی: 
ارتقای کمی و کیفی شهرسازی اولویت شورای پنجم است

رئیس کمیسیون سرمایه گذاری و تأمین منابع مالی شورای شهر کرج با اشاره به راه اندازی 
کمیته شهرسازی و توسعه درون شهری در شورا، گفت: این کمیته باهدف ارتقای وضعیت 
کمی و کیفی شهرسازی در ابعاد مختلف و همچنین عملیاتی سازی مصوبات، قوانین و 

بخش نامه های مربوط به حوزه معماری و شهرسازی شکل گرفته است. 
احد رسولی به شرح بخشی از این اقدامات پرداخت و افزود: بررسی اقدامات انجام گرفته 
در حوزه شهرسازی و معماری در کنار ارائه گزارش جامع از اقدامات اداره سیما، منظر 
و فضای سبز شهری به منظور ایجاد و تأمین نمادهای شهری، مبلمان شهری و تبلیغات 

محیطی در این کمیته انجام گرفته است.
وی ارائه گزارش پیرامون زیباسازی شهری و اقدامات انجام گرفته در خصوص تهیه طرح 
ورودی شهر و نیز ارائه طرح ساماندهی و مدیریت زواید و الحاقات محور خیابان بهشتی را 

بخش دیگر از فعالیت های این کمیته عنوان کرد.
این عضو شورا به اولویت های مناسب سازی محیط شهری مطابق با آیین نامه سازمان ملل 
متحد نیز اشاره کرد و افزود: اولویت مناسب سازی شهری در این آیین نامه تنها محدود 
به معابر نیست و شاملِ موانع، مبلمان شهری، مسیر عبور، پیاده رو، ترافیک، پارکینگ و 

وسایل نقلیه می شود.

عکس ها: معصومه علی اکبر

اجتماعی
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n   تحریریه: مهرداد فرشیدی - جمشید حمیدی - تیلدا حسینی8
n  طراح و صفحه آرا: احمد شاهوند

n  چاپ و لیتوگرافی: گلها
n  تیراژ: ۷۰۰۰ نسخه    n توزیع:  نشرگستر

n   نشانی: کرج، چهارراه طالقانی، ساختمان حکیم، طبقه 9، واحد 92
n تلفن: ۳22۱9۸4۸ - ۳22۱9۱2۳          دورنگار: ۳24۰۰۳۳۵

n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: سعید اکبرزاده                    n قائم مقام )صاحب امتیاز و مدیرمسئول(: مهرداد تیموری                    n سردبیر: توحید وانشانی                    n دبیر تحریریه: مهدی تیموری

معاون حمل  و نقل وزارت راه و شهرسازی:

موضوع پرداخت جرائم رانندگی 
پیگیری  می شود

شهرسازی  و  راه  وزارت  نقل  حمل  و  معاون 
گفت: موضوع پرداخت جرائم رانندگی به وزارت 

راه و شهرسازی پیگیری می شود.
مهرداد تقی زاده در حاشیه بازدید از پروژه قطار 
شهری کرج با اشاره به اینکه هزینه های مربوط 
به جرائم رانندگی طبق قانون باید به وزارت راه 
پرداخت  پلیس  و  شهرداری ها  شهرسازی،  و 
شود، عنوان کرد: این مهم چند سالی است 
که به تعویق افتاده اما در حال پیگیری موضوع 
هستیم. درصورتی که هزینه جرائم رانندگی به 
پرداخت شود، سهم  و شهرسازی  راه  وزارت 

استان البرز نیز به این استان تعلق می گیرد.
وی با اشاره به تلاش ویژه مسئولان البرزی برای 
تکمیل پروژه های مهم وزات راه و شهرسازی، 
اظهار کرد: پروژه قطار شهری، بزرگراه تهران 
- شمال و آزادراه آبیک - چرمشهر ازجمله 
این پروژه ها است که موجب کاهش ترافیک 
اتوبان کرج می شود و وزارت راه و شهرسازی 
برای پیگیری و رفع موانع سر راه این پروژه ها 

آمادگی کامل دارد.
تقی زاده در بخش دیگری با اشاره به برگزاری 
جلسه گروه ایمنی سوانح استان البرز، با بیان 
امسال   اول  ماهه  چهار  طی  البرز  در  اینکه 
ابراز کرد:  تعداد تلفات سوانح افزایش داشته 

آمار سوانح منجر به مرگ در کشور ۵ درصد 
استان  در  آمار   این  اما  است  یافته  افزایش 
البرز حدود 4۰ تا ۵۰ درصد بود که مسئولان 
مربوطه باید در کمیته کشوری حضور یابند 
و آمار و توضیحات خود را در این رابطه ارائه 
کنند. وی افزود: آمار تصادفات غیر ترافیکی در 
استان البرز به قدری پایین است که می توان 
آن را با آمار ترافیکی ادغام کرد. تقی زاده با 
انجام  ایمنی و همچنین  افزایش  اینکه  بیان 
پروژه های مختلف نیازمند تخصیص اعتبارات 
است، افزود: برای تأمین بودجه به استان البرز 

اقدامات لازم انجام می شود. 
این   بیان  راه و شهرسازی ضمن  وزیر  معاون 
موضوع که مسئولان کمیسیون ایمنی سوانح 
استان البرز مطالبات خود را به  صورت مکتوب 
به وزارت راه و شهرسازی ارائه می کنند، گفت: 
نصب دوربین های کنترل سرعت یکی از موارد 
مهم در کاهش تصادفات است و این اقدام باید در 
تمام محورهای مواصلاتی استان البرز انجام شود. 
وی با بیان اینکه پایش تصویری از اهمیت 
بالایی برخوردار است، افزود: برخی استان ها 
درصد  تا 9۰  حدود ۸۰  که  می کنند  اعلام 
خراب  راه ها  ترافیک  کنترل  دوربین های 
هستند، لذا پیشنهاد می شود  با هدف افزایش 

ایمنی راهها دوربین های کنترل ترافیک به 
پیمانکاران بخش خصوصی واگذار شود.

پروژه های  اتمام  در  بخشی  سرعت 
عمرانی اولویت استانداری البرز است 

معاون فنی و اجرایی استانداری البرز نیز، گفت: 
استانداری البرز در کنار مجموعه مدیریت شهری، 
با پروژه های حمل  و نقل درون شهری  همراه 

به ویژه مترو، همکاری لازم را انجام می دهد.
خسرو ارتقایی اضافه کرد: استانداری البرز برای 
سرعت بخشی به پروژه های مهمی مانند مترو 
و بهره مندی مردم استان البرز از این پروژه، 

تمام اهتمام خود را به کار می گیرد.
سرپرست سازمان حمل  و نقل ریلی شهرداری 
در  توضیحاتی  ارائه  ضمن  ادامه  در  کرج، 
خصوص مطالعات جامع حمل  و نقل شهری 

کرج، به ظرفیت فعلی خط ۵ تهران به کرج 
که در حال حاضر در بالاترین وضعیت در حال 

فعالیت است، اشاره کرد.
علی اصغر صلواتی، افزود: مطالعاتی در خصوص 
ایجاد یک خط جدید به منظور اتصال خط 2 
کرج به خطوط ریلی تهران با محوریت خط ۶ 
انجام  شده و مکاتبات لازم جهت اخذ مجوز 
عالی  ریاست جمهوری و شورای  معاونت  با 

ترافیک صورت پذیرفته است.
شایان ذکر است، در این بازدید که از ایستگاه 
متری   4۵ ایستگاه  تا  آجرلو  شهید  میدان 
نقل  حمل  و  معاون  زاده،  تقی  بود،  گلشهر 
ارتقایی معاون فنی  وزارت راه و شهرسازی، 
و اجرایی استانداری البرز و مسئولان سازمان 
حضور  کرج  شهرداری  ریلی  نقل  حمل  و 

داشتند.

رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان 
البرز گفت: در ۵ ماهه ابتدای سال جاری ۵ 
هزار فقره وام خرد در استان البرز پرداخت 

کرده ایم.
رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان 
تصمیم  با  اینکه سال گذشته  بیان  با  البرز 
مدیریت عالی بانک هزینه های چاپ سررسید 
و هدایای عید به کاشت ۱۷۰ هکتار نهالکاری 
در استان خوزستان اختصاص یافت، تصریح 
کرد: کل منابعی که  با اعتماد مردم در اختیار 
بانک مهر اقتصاد قرار گرفته صرف پرداخت 
تسهیلات می شود و به مردم این اطمینان را 

می دهیم که این سپرده ها به صورت مستقیم 
صرف پرداخت تسهیلات به مردم می شود.

وی با بیان اینکه نرخ سود در بانک مهر اقتصاد 
مطابق مصوبات بانک مرکزی است،گفت: مردم 
برای طرح هایی مانند میثاق بر اساس گردش 
حساب و میانگین برای مبلغ ۶۰ میلیون با 
سود 4 درصد و تا مبلغ ۱۰۰ میلیون با سود 

۸ درصد به بانک مهر اقتصاد مراجعه کنند.
موحد با بیان اینکه تا مبلغ یک میلیارد تومان 
با اقساط ۱2۰ ماهه در غالب طرح میثاق پنج 
با احتساب گردش حساب مشتری تسهیلات 
پرداخت  مشتریان  به  درصد   ۱۸ سود  با 

می شود، عنوان کرد: با طرح کارت اعتباری 
در  داخلی  محصولات  تولیدکنندگان  برای 
راستای  در  خرد  فروش  برای  البرز  استان 
حمایت از کالای ایرانی این تولیدکننده ها را 
حمایت  می کنیم و حاضریم کارت اعتباری 
برای این خریداران صادر کنیم و مستقیم پول 
به حساب تولیدکننده برود و در این بخش از 

تولیدکنندگان حمایت می کنیم.
هم  کلان  بخش  در  اینکه  بیان  با  وی 
کارخانه هایی که فروش اعتباری دارند و در 
مقابل آن چک می گیرند می توانیم محصول 
خرید دین خود را به آنها ارائه کنیم که تامین 

نقدینگی برای آنها انجام شود، گفت: تاکید 
و  تولید  به  است که  ما در مصارفی  اصلی 
اشتغال کمک کند و اولویت ما برای مصارف 
مقوله ها  آن  وارد  ما  و  نیست  غیرضروری 

نمی شویم.
دنبال  به  اقتصاد  مهر  بانک  افزود:  موحد 
این چنینی  مسایل  و  سکه  بنگاهداری، 
نیست و در راستای این موضوع در ۵ ماهه 
ابتدای سال جاری ۵ هزار فقره وام خرد در 
استان البرز پرداخت کرده ایم و معوقات ما 
در حد نرمال و حدود 4 درصد است و در 

اعتبارسنجی دقت می کنیم.

بانک مهر اقتصاد ۵ هزار وام خرد در استان البرز پرداخت کرد

از خودشناسی تا خداشناسی 
به اذن الله... شاید در نگاه نخست 
یا  مدل دار  موهای  بلند،  محاسن 
و  رنگ  یا  تراشیده  حتی  یا  ساده 
برای  خوبی  معیار  لباس،  جنس 
شناخت افراد باشد. شاید هم تنها 
ابزار همین باشد. مثلاً وقتی در مترو 
یا بی آرتی های مملو از جمعیت، تنها 
سرگرمی آدمی دیدن رخ  به  رخ هم، به قدر یک سفر کوتاه شهری 
باشد آدمی در ذهن خود بی آنکه طرف مقابل بشنود او را به قامت، 

لباس یا صورتش تشریح می کند. 
برخورد دیگران برای بنده که این طور بوده است. برای مثال یک بار 
یک خانم معلم آلمانی که ظاهراً در تبارشناسی اقوام و ملیت ها 
شناخت نسبی داشت، به من گفت: »با این رنگ  پوست سبزه و  
موهای بلندتان شبیه مردان هندی هستید« یا راننده  تاکسی ای 
می گفت: »یا شما مداحید یا شاعر« که الحق شاعرش را، نه از باب 

شغل که از نام فامیلی ام درست حدس زد.
یا حتی دیگر مشاغل هم بر من نسبت داده اند. استاد ادبیاتی حتی 
مرا به سِمت رئیس فرهنگسرا هم منصوب کرد! و یا دیگرانی که 
تصور می کردند که حتماً باید مدیرکل یا دست کم مشاور و معاون 
دستگاهی باشم و یا دوستانی که شاید از سر لطف به من گفته اند 

که چهره ی مهربانی دارم.
اما از میان همه این نظرات تقدیم نامچه یکی از رفقای قدیمی ام که 
در کتابی به مناسبت روز تولدم نوشته بود بیشتر دوست می دارم،  
نوشته بود، »تقدیم به رضای عزیز که مهربانی چهره اش حتی 

ابروها را هم به هم پیوند داده است.« 
 یکی دیگر از دوستانم در ابتدای کتاب تنهایی پرهیاهو نوشته 
بود که: شخصیت این کتاب جان کتاب ها را می گیرد اما رضا به 

کتاب ها جان می دهد... بگذریم...
القصه هر آنچه گفتند، من که نبودم اما تا حدی شاید گاهی بشود 
شغل و سِمت افراد را از شکل و ظاهرشان حدس زد. اما از دید من 
خود آدمی فرای عناوین این چنینی است. گمانم این است که آن 
خود و آن جوهر را نمی توان در محکمه کوتاه ذهنیِ چند برخورد 
دریافت. گرچه معتقدم پوشش آدمی و زبان تن اش حاوی پیام 
است.  اما معتقدم اصلا مگر می شود وجود نهان انسان را از تکه 

پارچه ای یا قدر مویی فهمید؟ 
یا خدای افراد را، دین اشخاص را از پس ظاهر جستجو کرد؟ 
راستی آیا در نخستین برخورد می شود فهمید که یک مدیرکل از 

نوازش یک گل لذت می برد یا نه؟ نه، نمی شود.
افراد، مجالسِت و خو گرفتن می  خودشناسی و دیگرشناسی 
خواهد. باید غرق باشیم تا از عمق جان با محضر دیگری قدری و 
تنها قدری، آشنا شویم. زیرا سخت است قضاوت انسان که بخشی 

از خدا در آن نشسته است.

یادداشت

رضا شاعری

کو خبرنگار؟ کجاست روزنامه نگار؟
»نمردیم و قلم به دست هم شدیم!« 

خبر آمد خبری در راه است! البته  
اقتصادی،  بازار  آشفته  این  در 
از  تر  مهم  و  اجتماعی  سیاسی، 
»فرهنگی«  یعنی  ها  آن  همه 
هم  مهمی  و  خبر خاص  خیلی 
پوست  و  نمی شود. ساده  تلقی 
کنده: روز »خبرنگار« است. اساسا 
اصطلاحی وجود دارد که در برخی موارد به بعضی مشاغل 
منتسب می شود. مثلا در مورد یک هنرمند می گویند آن ها 
دوبار می میرند! نخستین بار زمانی که دیگر نتوانند اثر هنری 
خلق کنند و دومین بار هنگامی که روحشان از تنشان جدا می 
شود؛ این قضیه در مورد یک خبرنگار هم صدق می کند؛ البته 
با کمی تفاوت. ما خبرنگاران در جامعه حال حاضر ایران ۳۶4 
روز در سال شاهد جدا شدن روح از پیکرمان هستیم! نخست 
زمانی که هر شماره را با هزار تلاش و سختی به انتشار می 
رسانیم تا هزارمی اش که شکایت های بی پایه و اساسی که از 
هر سمت به ویژه برخی مسئولان »انتقاد ناپذیر« به سویمان 
روانه می شود و رو به روی همه آن ها یک چیز نوشته شده 

است؛ »نشر اکاذیب«! 
گستاخی کردم و کمی بالاتر گفتم:»ما خبرنگاران«! همین 
الان باید اصلاح کنم! بی دوربایستی. بدون کوچکترین تعارف 
تلخ! همگی  اغراق های مرسوم و شاید کمی بی رحم و  و 
ما روی هم در بهترین حالت تنها توانایی این را داریم که 
عنوان »روابط عمومی« را یدک بکشیم. کو خبرنگار؟ کجاست 
به  رسیدگی  جای  به  که  هستیم  همانی  ما  نگار؟  روزنامه 
اعتراضات به حق و بودن در سمت مردم و گفتن از مشکلات، 
گرانی ها، سختی ها و انواع و اقسام ناجوانمردی ها و فشارهایی 
که متحمل می شوند، همگی آن ها را با یک چوب می زنیم و 
صفر تا صد را »اغتشاشگر« می دانیم! بحث آتش زدن سطل 
آشغال ها، بهم ریختگی و ناامنی یک طرف که هیچکس هم 

آن را تایید نمی کند!
طرف حساب ما »مردم« هستند. مردمی که روز به روز »فقیر تر«، 
»پیر تر« و »شکننده تر« می شوند. پا را فراتر از البرز نمی گذارم. 
در همین کرج خودمان؛ آخرین کار پژوهشی و تحلیلی و عمیق 
یک خبرنگار مربوط به کدام پروژه و در چه سالی بوده است؟ تا 
زمانی که ما هنوز از رسانه و خبرنگاری این را فهمیدیم که سر 
»زودتر« کار کردن خبر رفت و آمد فلان وزیر به فلان کارخانه 
»کل کل« کنیم جا دارد با کمی تغییر یادی کنم از دیالوگ 
طلایی مسعود کیمیایی در فیلم گوزن ها با اجرای بی نظیر بهروز 
وثوقی؛ :»نمردیم و قلم به دست هم شدیم!« به همین تلخی، 

سردی و سیاهی، روز »خبرنگار« مبارک...!

حرف آخر

مهدی تیموری


